
Protokół nr 27/23

z posiedzenia wspólnej Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki Miejskiej, Komisji

Budżetu i Rozwoju Miasta Rady Miasta Piły

w dniu 21 lutego 2023 r.

zdalny tryb obradowania

(czas trwania godz. 14:00 - 19:00 )

Na posiedzeniu obecnych było 10 członków Komisji Spraw Społecznych, 7 członków Komisji

Gospodarki Miejskiej, 6 członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Listy obecności radnych są

zawarte w dokumencie : „ZAKRES PRAC KOMISJI WSPÓLNEJ RADY MIASTA PIŁY w dniu

2023-02-21 ”.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletta Stalęga powitała radnych

oraz zaproszonych gości i po stwierdzeniu quorum otworzyła obrady komisji.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy LXXI a

LXXII sesją Rady Miasta Piły.

3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania

uchwał Rady Miasta Piły od 11 stycznia 2023 r. do 10 lutego 2023 r.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju miasta

Piły do 2035 roku - aktualizacja.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia aktualizacji Gminnego

programu rewitalizacji dla miasta Piły.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemców

pierwszeństwa w nabyciu lokali użytkowych (garaży) wraz z udziałami w gruncie.

1



7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy.

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na

wydzierżawienie nieruchomości położonych w Pile, Motylewo oraz odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy.

11. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach prowadzonych przez

jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 r.

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia aktualizacji „Planu

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Piła".

13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia „Strategii Transformacji

Energetycznej dla Gminy Piła".

14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia „Planu Adaptacji do

Zmian Klimatu Miasta Piły".

15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany studium uwarunkowań i

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły.

16. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Wawelskiej i Magazynowej.

17. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę w sprawie

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

zachodniej części lotniska.

18. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie alei Powstańców
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Wielkopolskich - Osiedle Leśne.

19. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie podwyższenia kryterium

dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w

szkole i w domu” na lata 2019-2023.

20. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr XXV/292/04 Rady

Miasta Piły z dnia 28 września 2004 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za

świadczenia z pomocy społecznej w zakresie zadań własnych.

21. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego Wieloletnią Prognozę

Finansową Miasta Piły na lata 2023 – 2040.

22. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę budżetową na 2023

rok.

23. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę w sprawie emisji

obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.

24. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę w sprawie

wyrażenia zgody na zaciągnięcie długoterminowych pożyczek.

25. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie dopuszczenia zapłaty należności

stanowiących dochody budżetu Miasta Piły za pomocą innego instrumentu płatniczego, w tym

instrumentu, na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny.

26. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Pilskiego Budżetu

Obywatelskiego.

27. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

28. Wolne głosy, wnioski i informacje.

29. Zamknięcie obrad.
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*Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do

informacji publicznej (Dz. U. z 2022 r. poz. 902) oraz art. 24 ust. 1 Rozporządzenie Parlamentu Europejskiego i Rady

(UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne

rozporządzenie o ochronie danych Dz. Urz. UE – 4.5.2016 PL z późn. zm.).

Ad 1. Sprawy regulaminowe - przyjęcie porządku obrad

Proponowany porządek obrad został przyjęty przez komisję bez uwag.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletta Stalęga powitała wszystkich

radnych stwierdziła quorum i przystąpiła do realizacji proponowanego porządku obrad komisji.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - zgodnie z planem pracy - otrzymała 14 lutego dodatkowe

materiały, dotyczące realizacji budżetu obywatelskiego z lat poprzednich i zamierzenia planowane

na rok 2023.

Ad 2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

LXXI a LXXII sesją Rady Miasta Piły - druk nr 1010.

Informacja zostanie przedstawiona na sesji w dniu 28 lutego 2023 r.

Ad 3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 stycznia 2023 r. do 10 lutego 2023 r. - druk nr 1009.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletta Stalęga zapytała czy do

przesłanego sprawozdania mają radni pytania.

Radny Tomasz Słoboda zadał pytania odnośnie :

pkt 4 Prezydent spotkał się z przedstawicielami ONYX Development. Podczas spotkania

rozmawiano m.in. o wykorzystaniu terenów lotniskowych i funkcjonowaniu lotniska w Pile.

pkt 24 Prezydent po rozpatrzeniu wniosków złożonych przez organy opiniujące i uzgadniające

projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic: Wroniej,

Jastrzębiej i Przepiórczej, postanowił uwzględnić wnioski w zakresie dotyczącym terenu objętego

miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego.

pkt 40. Prezydent negatywnie odniósł się do wniosku w sprawie umorzenia zaległego podatku od

nieruchomości za lata 2021-2022 w kwocie 67.936,25 zł wraz z odsetkami w wysokości 7.800,00

zł.

pkt 41. Prezydent negatywnie odniósł się do wniosku w sprawie umorzenia zaległości z tytułu

opłat za użytkowanie wieczyste nieruchomości gruntowej za lata 2021-2022 w kwocie 36.329,74 zł
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wraz z odsetkami za zwłokę.

pkt 49. Prezydent spotkał się z założycielami i siatkarkami Klubu Siatkarskiego Piła.

pkt 51. Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie przyznania Klubowi Piłkarskiemu Piła wsparcia

na realizację zadania w zakresie rozwoju sportu w Mieście Piła w 2023 r. (kwota wsparcia na 2023

rok – 100.000,00 zł)

pkt 63 Prezydent uwzględnił uwagę złożoną do projektu zmiany studium uwarunkowań i kierunków

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły.

pkt 74. Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie przeprowadzenia konsultacji i wyrażenia opinii

przez Gminną Radę Działalności Pożytku Publicznego Miasta Piły w przedmiocie projektu uchwały

Rady Miasta Piły w sprawie Pilskiego Budżetu Obywatelskiego.

Radna Teresa Kasior zadała pytanie odnośnie:

pkt 10. Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na wybór

realizatora programu polityki zdrowotnej pn. „Program profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka

ludzkiego (HPV) w Gminie Piła na lata 2023-2024”, kiedy jest termin zakończenia zgłaszania

ofert?

Radna Emilia Piechocka zadała pytanie odnośnie:

pkt 3. Prezydent podpisał umowy z pięcioma pilskimi organizacjami pozarządowymi. Ich celem jest

wsparcie działań na rzecz potrzebujących pilan. Dotacje otrzymały: − Stowarzyszenie Pilski Bank

Żywności – 94.000,00 zł na dożywianie osób ubogich;

− Klub Abstynentów Kotwica – 30.000,00 zł na działalność samopomocową na rzecz

trzeźwych alkoholików i ich rodzin;

− Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Poradnictwa Obywatelskiego – 8.000,00 zł na bezpłatne

porady prawne dla pilan;

pkt 9. Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie przyznania dotacji na wsparcie realizacji zadania

publicznego Gminy Piła w 2023 r. (dotacja w kwocie 10.000,00 zł dla Stowarzyszenia Tanecznego

Nie Bój się Marzyć).

pkt 11. Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie powołania członków komisji przetargowych do

spraw zbywania nieruchomości. (aktualizacja składu osobowego)

Radna Emilia Piechocka, zadała pytanie gdzie i kiedy są udzielane porady przez Stowarzyszenie

na Rzecz Rozwoju Poradnictwa Obywatelskiego?

Kto jest prezesem Stowarzyszenia Tanecznego Nie Bój się Marzyć?

Jaki jest skład osobowy członków komisji przetargowych do spraw zbywania nieruchomości?

Radny Zbigniew Pyziak zadał pytanie odnośnie:

pkt 45. Prezydent spotkał się z Panem Ryszardem Brejzą – prezydentem Inowrocławia. Podczas
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spotkania rozmawiano o bieżących tematach związanych z funkcjonowaniem samorządu.

pkt 86. Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości położonej w

Pile przy ul. Staromiejskiej przeznaczonej do wynajęcia w trybie bezprzetargowym (ogródek letni).

Radna Gabriela Milska zadała pytanie odnośnie:

pkt 51. Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie przyznania Klubowi Piłkarskiemu Piła wsparcia

na realizację zadania w zakresie rozwoju sportu w Mieście Piła w 2023 r. (kwota wsparcia na 2023

rok – 100.000,00 zł).

pkt 42. Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie przyznania dotacji na wsparcie realizacji zadania

publicznego Gminy Piła w 2023 r. (dotacja w kwocie 8.000,00 zł dla Stowarzyszenia NUTW w

Pile).

Radna Maria Miler zadała pytanie odnośnie:

pkt 53. Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie nieprzyznania wsparcia na realizację zadania w

zakresie rozwoju sportu w Mieście Piła w 2023 r. Dlaczego nie było przyznane wsparcie na

realizację zadania?

pk 63.Prezydent uwzględnił uwagę złożoną do projektu zmiany studium uwarunkowań i kierunków

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły. Jakie to był wniosek do studium?

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc odpowiedział na pytania radnych.

Ad 4.

Spotkanie z przedstawicielami tej firmy dotyczyło możliwości postawienia dodatkowych hangarów,

na terenie przylotniskowym. Jest kilka firm zainteresowanych rozbudową, w tym zakresie lotniska,

związanych z możliwością w określonym miejscu przechowywania samolotów i rozmowy z tymi

firmami toczą się na bieżąco. Jedną z takich firm jest ONYX Development.

Ad 24.

Wniosek złożony przez Urząd Marszałkowski w Poznaniu - uwzględnić zadania o znaczeniu

ponadlokalnym, Centralne Wojskowe Centrum Rekrutacji Oddział w Poznaniu - uwzględnienie w

miejscowym planie przepisów wynikających z &23 Rozporządzenia Rady Ministrów. Wnioski

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych, Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków również

dotyczyły uwag standardowych, które każdorazowo pojawiają się i muszą być uwzględnione

ponieważ wynikają z obowiązujących przepisów prawa.

Ad 49.

Siatkarki awansowały o ligę wyżej, spotkanie z przedstawicielami klubu i siatkarkami jest

uzasadnione dla obu stron, zarówno dla Pana Prezydenta jak i dla siatkarek, i założycieli tego

klubu.

Ad 51.

6



Został złożony wniosek, który został rozpatrzony negatywnie, w ramach konkursu. Zostały

przyznane takie środki, zgodnie z obowiązującymi przepisami. Całość zarządzenia, wraz z

uzasadnieniem jest publikowana w Biuletynie Informacji Publicznej.

Ad 63.

Wniosek jest sformułowany jako doprecyzowanie przepisów studium uwarunkowań i kierunków

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły, w zakresie wskaźników zabudowy mieszkaniowej,

wielorodzinnej, dla terenów Osiedla Zielone Wzgórza zgodnie z parametrami określonymi w

opracowanej analizie wielowariantowej dla tego osiedla . Prezydent tego typu wniosek postanowił

uwzględnić. Jeżeli analiza wskazywała, że muszą być zachowane określone parametry, to tych

parametrów należy bezwzględnie przestrzegać.

Ad 74.

Konsultacje zostały przeprowadzone, projekt uchwały przedstawi na dzisiejszej komisji Bartosz

Mirowski Dyrektor Biura Prezydenta. Gminna Rada Działalności Pożytku Publicznego

zaakceptowała w całości przedstawioną propozycję, nie wnosząc w tym zakresie żadnych uwag.

Nastąpi zmiana uchwały dotyczącej budżetu obywatelskiego, tak żeby zostały spełnione wszystkie

wymogi prawne i formalne, a na sesji lutowej ten projekt uchwały zostanie przedstawiony.

Ad 10.

Termin zgłaszania ofert już minął. Zgłoszone były dwie oferty. Jedna oferta była z Piły, druga

spoza Piły. Firma spoza Piły przedstawiła, w ramach wzajemnych ocen, ofertę korzystniejszą. Z tą

firmą zostanie podpisana, w tym zakresie umowa. Jest to bardzo dobry program, planowany jest

prawdopodobnie ogólnopolski program szczepienia, szczepionką dwuwaletną. My proponujemy

szczepionkę sześciowaletną.

Ad 3.

Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Poradnictwa Obywatelskiego, co najmniej pięć do siedmiu lat

korzysta ze środków i udziela porad obywatelskich. Poradnictwo odbywa się w wydzielonych

pomieszczeniach, w siedzibie Straży Miejskiej. Każdy, kto ma ochotę zaciągnąć porady może

skorzystać i cieszy się to dość dużym zainteresowaniem.

Ad 9.

Wszelkie dane dotyczące tego Stowarzyszenia Tanecznego Nie Bój się Marzyć, które jest

zarejestrowane są dostępne. Na pytanie, kto jest prezesem, po sprawdzeniu udzielę odpowiedzi.

Ad 11.

Członkowie komisji przetargowych do spraw zbywania nieruchomości liczą łącznie 31 osób.
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Zarządzenie w tym zakresie jest publikowane na BIP.

Ad 45.

Spotkanie z Panem Ryszardem Brejzą – prezydentem Inowrocławia, tak jak inne spotkania z

prezydentami miast, dotyczą wymiany informacji, doświadczeń, w zakresie funkcjonowania

samorządów, sposób postępowania w określonych sytuacjach. Działa to w obie strony, a w

najbliższym czasie będzie spotkanie z przedstawicielami gminy ze Stargardu. Wymiana taka

między jednostkami samorządowymi jest jak najbardziej wskazana.

Ad 86.

Nieruchomość do wynajęcia, ul. Staromiejska, 16 metrów kwadratowych, wysokość czynszu

520 zł plus obowiązujący podatek vat w wysokości 23 %, płatne do 30 czerwca bieżącego roku i

to jest ogródek letni.

Ad 42.

Dotacja 8000 zł dla Stowarzyszenia Nadnoteckiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Pile.

Ad 53.

Przyznanie wsparcia, na tego rodzaju zadania, w tym również o charakterze sportowym, odbywa się

na zasadzie otwartego konkursu ofert, który ogłasza Prezydent Miasta Piły. Te oferty, które zostały

rozpatrzone negatywnie, złożyły merytorycznie, formalnie błędne oferty, nieprzystające do

możliwości dofinansowania w ramach tego konkursu. Zarządzenie jest publikowane na stronie

internetowej BIP.

Radna Magdalena Pabich powiedziała, że prezesem Stowarzyszenia Tanecznego Nie Bój się

Marzyć jest Pani Dominika Semeniuk.

Ad 40. Ad 41.

Odpowiedzi udzieliła Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła.

Te dwa pytania dotyczą jednego podmiotu gospodarczego, w związku z tym odpowiedź będzie

łączna. W jednym przypadku dotyczy to umorzenia podatku od nieruchomości za rok 2021, rok

2022, oraz wieczystego użytkowania gruntu w tym samym okresie. W tym przypadku decyzja jest

negatywna, ze względu na to, że podmiot gospodarczy, który złożył wniosek, w poprzednich latach

również posiadał zobowiązania z podobnych tytułów, które nie realizował. Ponadto w chwili

obecnej prowadzone są postępowania egzekucyjne, w związku z tym wierzycieli jest więcej, poza

gminą Piła. W związku z tym nie ma podstaw, żeby na tym etapie odstępować od postępowania

egzekucyjnego, tym bardziej, że gmina Piła poniosła wydatki związane z całym postępowaniem.

Dodatkowym elementem negatywnym jest to, że podmiot gospodarczy, do tej pory, w żadnym

zakresie, w sposób dobrowolny nie dokonywał płatności. Oprócz roku 2021, roku 2022 posiada

również zobowiązania z innych lat i dlatego była decyzja negatywna.
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Ad 4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju

miasta Piły do 2035 roku - aktualizacja. - druk nr 1019.

Projekt uchwały przedstawiła Teresa Jakubowska Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i

Funduszy Europejskich.

Aktualizacja Strategii została opracowana przez Konsorcjum firm: Lider Projekt Spółka z o.o. i

Instytut Badawczy IPC Spółka z o.o. W pracach nad aktualizacją dokumentu uczestniczył zespół

zadaniowy ds. aktualizacji Strategii rozwoju miasta Piły do 2035 roku, który został powołany

Zarządzeniem Nr 9/2022 Kierownika Urzędu Miasta Piły z dnia 19 maja 2022 r. Wykonawca

przeprowadził diagnozę sytuacji społeczno – gospodarczej miasta z otoczeniem oraz dokonał

podsumowania i wniosków z diagnozy. Przeprowadzona analiza wskazała na aktualność zapisów

misji i wizji, kierunków i celów strategii oraz potrzebę aktualizacji, w tym uzupełnienia zadań i

projektów. Proces aktualizacji Strategii prowadzony był przy bardzo szerokim udziale społecznym.

Projekt dokumentu został poddany konsultacjom społecznym, opiniowaniu przez właściwe organy

i samorządy. Projekt Strategii rozwoju miasta Piły do 2035 roku – aktualizacja, został

skonsultowany z Gminną Radą Działalności Pożytku Publicznego Miasta Piły. Konsultacje

dokumentu przeprowadzono w dniach od 24 listopada 2022 r. do 8 grudnia 2022 r. Gminna Rada

Działalności Pożytku Publicznego Miasta Piły jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

Strategii rozwoju miasta Piły do 2035 roku – aktualizacja. Zaktualizowana Strategia uwzględnia

aktualne uwarunkowania rozwojowe, potrzeby lokalnej społeczności oraz powiązania funkcjonalne

z innymi samorządami gminnymi. Dokument wyznacza cele i kierunki działania, identyfikuje

szanse i zagrożenia dla rozwoju. Ma zapewnić zrównoważony rozwój i realizację potrzeb. Jest

również instrumentem do koncentracji działań na przedsięwzięciach istotnych dla rozwoju oraz do

konstruowania budżetów miasta Piły w kolejnych latach. Strategia będzie służyć efektywnemu

wykorzystaniu środków finansowych oraz stanowić podstawę do ubiegania się o fundusze

zewnętrzne na realizację założonych zadań i projektów.

Najważniejsze elementy dokumentu przedstawił w formie prezentacji Pan Marek Karłowski z

firmy IPC Spółka z o.o. z Wrocławia.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletta Stalęga poprosiła wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radny Mieczysław Karpiński zadał pytania:

Jaka jest skala zainteresowania, ile osób w trakcie konsultacji zainteresowało się tym dokumentem?

Z danych przedstawionych wynika, że spadła liczba mieszkańców miasta Piły, jest również kwestia

starzenia społeczeństwa i w związku z tym, czy były prowadzone analizy odpływu ludzi młodych z
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miasta Piły? Jeżeli tak, to czy są w jakiś sposób zdiagnozowane powody takiego wyprowadzania się

ludzi młodych i jaki to ma wpływ na ewentualne dalsze możliwości rozwojowe miasta.

Teresa Jakubowska Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich

odpowiedziała, że żadnych szczegółowych analiz demograficznych nie przeprowadzono, ale dane

statystyczne potwierdzają to co odbywało się w poprzednich latach, czyli wyjazdy na studia i brak

powrotu, oraz wyjazdy w związku z pracą poza miastem Piła. Młodzi ludzie, którzy zatrzymali się

w Pile, podjęli pracę, założyli rodziny są bardzo atrakcyjnymi pracownikami.

Zainteresowanie, w trakcie konsultacji wykazała Rada Osiedle Staszyce.

Pan Marek Karłowski z firmy IPC Spółka z o.o. z Wrocławia dodał do wypowiedzi, że jest to

problem wielu miast, w tym Piły, a chodzi o coraz większą konkurencję jeśli chodzi o zasoby

ludzkie, kadrowe, w tym osób młodych. Jesteśmy w niekorzystnej sytuacji, jeśli chodzi o strukturę

demograficzną, a konkurowanie o osoby młode, jest kluczowe dla długoterminowej polityki

rozwoju w wielu aspektach: społecznej, demograficznej i gospodarczej. W przypadku Piły, a

tworząc ten dokument strategii w 2016 roku, zwróciliśmy uwagę, że walka o mieszkańca jest tą

kluczową w kontekście przyszłości. Dlatego założono, że ten układ przestrzenny, miejski,

funkcjonalny docelowo powinien być skierowany do przyciągania mieszkańców z terenów

małomiasteczkowych, wiejskich, z obszarów północnej wielkopolski. Jeżeli spojrzymy na

demografię, to młodych ludzi w mieście średniej wielkości trudno jest zatrzymać, trudno jest

konkurować o te zasoby kadrowe. Ten odpływ młodych mieszkańców ma miejsce jednak w

dwojaki sposób. Jedni wyjeżdżają ze względu na naukę, poszukiwania kariery, a osoby, które

pozostały i związały się z miastem często przenoszą się n tereny podmiejskie. Miasto Piła

przyciąga ze względu na rozwiniętą funkcję przemysłową mieszkańców sąsiednich miejscowości,

w odległości 20 km, 30 km, 40 km oraz migrantów. Jest to bardzo ciekawy i dynamiczny układ,

natomiast powoduje on, że przemieszczenia ludności są w znacznej skali. Jeżeli spojrzymy na ten

wymiar demografii, na układ miasta Piły wraz z otaczającymi je miejscowościami, gminami, czyli

układ powiązany funkcjonalnie, to okazuje się, że jest on dużo bardziej stabilny i konkurencyjny,

jeśli mówimy o liczbie mieszkańców całego tego układu. To jest takie przyjęte założenie tej

strategii, że Piła musi wykorzystać swój potencjał, wielkości miasta, jakości usług, dostępności

miejsc pracy do tego żeby przyciągać mieszkańców z okolicznych miejscowości, mając na uwadze,

że ma dobrze rozwiniętą edukację poziomu średniego, zawodowego oraz dysponuje ofertą

kształcenia wyższego.

Jeżeli chodzi o wymiar konsultacji społecznych, to przeszedł ścieżkę administracyjną, ustawową. W

przypadku mieszkańców, nie odnotowano jakoś szczególnie dużego zainteresowania udziałem w

opiniowaniu tych dokumentów, poza tymi kwestiami ustawowymi oraz instytucjonalnie czyli
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Gminną Radą Działalności Pożytku Publicznego Miasta Piły. W trakcie tworzenia dokumentu,

zbierania pomysłów, przedsięwzięcia do aktualizacji strategii, współpracowaliśmy ze wszystkimi

instytucjami, jednostkami publicznymi, a także organizacjami społecznymi z terenu miasta Piły,

które zgłaszały swoje pomysły na zaktualizowanie tego dokumentu.

Radna Maria Miler zadała pytanie odnośnie zadania dotyczącego realizacji celu strategicznego.

Zakłada się w mieście do roku 2035 budowę i przebudowę centrum miasta w rejonie ul. 11

listopada, ul. 14 lutego, ul. Konopnickiej, ul. Zygmunta Starego oraz Placu Stanisława Staszica.

Dlaczego jest taka decyzja i jakie zamierzenia inwestycyjne planowane są w tym obszarze.

Teresa Jakubowska Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich

odpowiedziała, że zrealizowano dopiero pierwsze elementy tej inwestycji. Jest do przebudowy

układ komunikacyjny, organizacja parkingów na placu Staszica, teren dużego parkingu przy

dawnym PKS. Ten projekt jest w realizacji. To nie jest zmiana zadania tylko kontynuacja zadań,

które zostały wcześniej zapisane. W planowaniu zarówno strategicznym, jak i operacyjnym, w

programowaniu rozwoju miasta podstawowa rzecz to jest kontynuacja. W przypadku tego projektu

jest kontynuacja, część projektu to są nowe przedsięwzięcia.. Pierwsze etapy prac organizacyjnych,

inwestycyjnych zostały zrealizowane, a reszta jest w realizacji. Jest tu mowa o przygotowaniu

projektowym, inwestycyjnym, analitycznym i na tym polega programowanie i realizacja

dokumentów strategicznych.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletta Stalęga poprosiła o

przygotowanie głosowania dla członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (4 ), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE

SIĘ (1), BRAK GŁOSU ( 1 ), NIEOBECNY (0 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia aktualizacji

Gminnego programu rewitalizacji dla miasta Piły - druk nr 1020

Projekt uchwały przedstawiła Teresa Jakubowska Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i

Funduszy Europejskich

Podobnie jak przy aktualizacji strategii przetarg na aktualizację dokumentu wygrało Konsorcjum

firm: Lider Projekt Spółka z o.o. i Instytut Badawczy IPC Spółka z o.o. Aktualizację GPR

przeprowadzono w trybie zgodnym z ustawą o rewitalizacji, w procedurze uproszczonej tj. w

11



zakresie zmian, które nie dotyczyły przedsięwzięć z listy podstawowej oraz Specjalnej Strefy

Rewitalizacji, dlatego zgodnie z art. 23 ust. 2 ustawy o rewitalizacji, aktualizacja GPR nie

wymagała przeprowadzenia konsultacji społecznych oraz uzyskania opinii organów o których

mowa w art. 17 ust. 2 pkt 4 ustawy o rewitalizacji. Prace nad sporządzeniem aktualizacji GPR

dofinansowano ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu Operacyjnego Pomoc

Techniczna 2014-2020, przyznanych na realizację projektu „Piła – opracowanie dokumentacji w

ramach wsparcia rozwoju miast POPT 2014-2020”. Proces aktualizacji GPR prowadzony był przy

szerokim udziale społecznym. Projektodawcy mieli możliwość dodania oraz aktualizacji zapisów

projektów uzupełniających. Nabór projektów uzupełniających prowadzono od 30 maja 2022 r. do

24 czerwca 2022 roku. Przeprowadzono również badanie ankietowe online wśród mieszkańców

obszaru rewitalizacji, które dotyczyły hierarchii oczekiwanych kierunków działań.Projekt

aktualizacji GPR uzyskał pozytywną opinię Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego

Miasta Piły oraz Komitetu Rewitalizacji miasta Piły. Dokument nie wymagał przeprowadzenia

strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, uzgodnienie z Regionalnym Dyrektorem

Ochrony Środowiska w Poznaniu. W ramach prac rozszerzono listę projektów uzupełniających o

projekty rewitalizacyjne wynikające z nowych potrzeb i uwarunkowań, zaktualizowano

dotychczasowe projekty uzupełniające, zweryfikowano aktualność projektów.

Pan Jan Łagoda z firmy Lider Projekt Spółka z o.o. dokonał prezentacji prac nad aktualizacją

Gminnego programu rewitalizacji dla miasta Piły.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletta Stalęga poprosiła wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radna Maria Miler zadała pytanie odnośnie informacji, że przewiduje się ustanowienie na okres

10 lat Specjalnej Strefy Rewitalizacji, na następujących podobszarach rewitalizacji:

1) Osiedle Zamość - zachód

2) Rejon ulicy Wawelskiej,

3) Rejon ulicy Młodych,

4) Rejon Lotniska,

5) Rejon ulic: Krzywej-Długosza.

Kolejne pytanie dotyczyło pkt.50 i pkt 55 projektów uzupełniających, mówiących o tym, że gmina

Piła przez okres 7 lat wyda 65.939.330 zł na rozbudowę Centrum Sportowo – Rekreacyjnego

„Aquapark” w Pile. Jest to niepokojące, ponieważ potrzeby w mieście są ogromne.

Kolejne pytanie dotyczyło przebudowy budynku przy ul. Okrzei w Pile z przeznaczeniem na hotel

apartamentowy. Jest to budynek zabytkowy, od kiedy spółka ma ten obiekt i dlaczego ten budynek

doprowadzany jest do upadłości.
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Kolejne pytanie dotyczyło rozbudowy oddziałów przedszkolnych i budowy placu zabaw w Szkole

Podstawowej nr 5 na kwotę 3 000 000 zł

Radny Tomasz Słoboda zadał pytanie odnośnie rozbudowy „Aquapark” w Pile. Na czym

rozbudowa miałaby polegać i co nowego powstanie na tym terenie.

Teresa Jakubowska Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich udzieliła

odpowiedzi na pytania radnej Marii Miler.

Specjalna Strefa Rewitalizacji jest to element, który został zapisany w Gminnym Programie

Rewitalizacji, w pierwotnym, że gmina ma możliwość uchwalenia, będzie to odrębna uchwała

Specjalnej Strefy Rewitalizacji. Ustawa o gospodarce nieruchomościami da w tym przypadku

specjalne instrumenty w zakresie rewitalizacji np. przy obiektach mieszkalnych możliwość

relokowania mieszkańców. W naszym programie rewitalizacji jest tylko wpisana możliwość. W

Pile nie ma miejscowego planu rewitalizacji, to jest dokument z obszaru planowania

przestrzennego, ani nie była uchwalona specjalna strefa rewitalizacji.

W odpowiedzi na pytanie dotyczące rozbudowy „Aquapark” w Pile, projekt przewiduje rozbudowę

istniejącego obiektu o atrakcje wodne, masaże wodne, hydroterapię, szatnie dla grup

zorganizowanych, wprowadzenie zmian technologicznych w celu obniżenia kosztów utrzymania i

funkcjonowania obiektu. Realizacja projektu przyczyni się do promocji zdrowego trybu życia,

wykorzystania odnawialnych źródeł energii, żeby obniżyć koszty funkcjonowania obiektu.

W odpowiedzi na pytanie, dotyczące przebudowa budynku przy ul. Okrzei w Pile z przeznaczeniem

na hotel apartamentowy, to jest obiekt prywatny i jedyna możliwość gminy we wsparciu właściciela

, to ujęcie takiego projektu w Gminnym programie rewitalizacji. Dzięki temu właściciel ma

formalne możliwości, żeby starać się o środki zewnętrzne na zrewitalizowanie tego obiektu. Jeżeli

właściciel prywatny wyrazi chęć, to jest wpisywany do takiego programu. Są również obiekty

prywatne, zabytkowe w mieście Pile, gdzie właściciele nie są zainteresowani wpisaniem do

Gminnego programu rewitalizacji.

Radna Maria Miler zadała pytanie czy Specjalna Strefa Rewitalizacji jest jednoznaczna ze

Specjalną Strefą Ekonomiczną?

Teresa Jakubowska Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich udzieliła

odpowiedzi na pytania radnej Marii Miler, że nie jest jednoznaczna.

Teresa Jakubowska Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich dodała

do swojej wypowiedzi, że dokument, dotyczący Gminnego programu rewitalizacji, kilka lat temu

opracowany został w modelowy sposób, jeżeli chodzi o upowszechnienie wśród mieszkańców. Na

stronie www.pila.pl , w zakładce rewitalizacja dostępna jest cała procedura, ze zdjęciami i filmami,

opracowania dokumentów, w tym wyznaczenia obszaru rewitalizacji. Prace trwały ponad rok,
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wyznaczenie obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji poprzedzało cały etap opracowania

programu. Miasto Piła, jako jedyne w Polsce oprócz obszaru zamieszkałego, gdzie występują

problemy społeczne, ma dołączone do obszaru rewitalizacji obszary powojskowe, obszary

poprzemysłowe, polotniskowe. Tego nie ma żadne miasto. Jako jedynemu samorządowi wyrażono

zgodę na tak szerokie podejście do wyznaczenia obszaru rewitalizacji. Jeżeli będzie potrzeba

zmiany granic tego obszaru, nie ma przeszkód, żeby za parę lat, przeanalizować i zająć się tym

tematem, mając świadomość, że proces wyznaczenia obszaru, opracowania nowego dokumentu

rewitalizacji trwa półtora roku.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletta Stalęga poprosiła o

przygotowanie głosowania dla członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA ( 3), PRZECIW ( 0), WSTRZYMUJE

SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU ( 1 ), NIEOBECNY (1 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wioletta Stalęga oddała głos

przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej Markowi Andruszkiewiczowi celem

procedowania kolejnych punktów porządku posiedzenia komisji wspólnej.

Ad 6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemców

pierwszeństwa w nabyciu lokali użytkowych (garaży) wraz z udziałami w gruncie - druk nr 1024.

Projekt uchwały przedstawiła Monika Łukomska Dyrektor Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami

Z wnioskiem o nabycie lokali użytkowych określonych w załączniku do niniejszej uchwały

zwrócili się ich najemcy, którym oddano lokale użytkowe w posiadanie zależne na podstawie

umów najmu. Lokale wykorzystywane są jako garaże, zlokalizowane na terenie miasta. O sprzedaż

zwrócili się wszyscy najemcy garaży. Będzie to sprzedaż bezprzetargowa na ich rzecz,

sprzedajemy udział w działce pod budynkiem, oraz dodatkowo tak, żeby zapewnić obsługę

komunikacyjną, udział w działce oddany w użytkowanie wieczyste, która stanowi drogę

dojazdową do tych garaży.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.
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Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(0 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu - druk

nr 1025.

Projekt uchwały przedstawiła Monika Łukomska Dyrektor Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami.

Ustawa z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami przewiduje możliwość

odstąpienia od obowiązku przetargowego wynajęcia nieruchomości na czas oznaczony dłuższy niż

3 lata lub na czas nieoznaczony za zgodą rady gminy. Natomiast art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy z

dnia 8 marca 1990 r.o samorządzie gminnym stanowi, że w przypadku, gdy po umowie zawartej na

czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejną umowę, których przedmiotem jest ta sama

nieruchomość wymagana jest zgoda rady gminy. Posiadacz zależny nieruchomości będącej

przedmiotem uchwały zwrócił się z wnioskiem do Prezydenta Miasta Piły o zawarcie kolejnej

umowy najmu. Umowa zostanie zawarta na czas nieoznaczony. Projekt uchwały dotyczy najmu

nieruchomości przy ul. Bydgoskiej, jest to nieruchomość, która zabudowana jest pawilonem

handlowym - usługowym, poprzednio była zawarta umowa, a aktualny najemca sprzedał nakłady

do tego budynku i będzie podpisana nowa umowa, z nowym najemcą. Będzie tam piekarnia.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Radni nie zadawali pytań.
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Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

( 0 ), BRAK GŁOSU ( 0 ), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu - druk

nr 1026.

Projekt uchwały przedstawiła Monika Łukomska Dyrektor Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami.

Ustawa z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami przewiduje możliwość

odstąpienia od obowiązku przetargowego wynajęcia nieruchomości za zgodą rady gminy (art. 37

ust. 4 wyżej cytowanej ustawy). Natomiast art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a) ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o

samorządzie gminnym stanowi, że do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie

uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących:

zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, o ile ustawy

szczególne nie stanowią inaczej; uchwała rady gminy jest wymagana również w przypadku, gdy po

umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem

jest ta sama nieruchomość; do czasu określenia zasad wójt może dokonywać tych czynności

wyłącznie za zgodą rady gminy. Nieruchomość stanowiąca działkę położona jest na obszarze, dla

którego brak jest ustaleń obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Z

wnioskiem o najem nieruchomości wystąpił jej użytkownik, który poniósł nakłady na

zagospodarowanie części wyżej wymienionej działki. Aktualnie prowadzone są prace nad

sporządzeniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, do czasu jego uchwalenia za

zasadne uznaje uregulowanie prawa istniejącego stanu zagospodarowania.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5 ), PRZECIW ( 0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

( 0 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (2)
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Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy - druk nr 1027.

Projekt uchwały przedstawiła Monika Łukomska Dyrektor Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami.

Ustawa z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami przewiduje możliwość

odstąpienia od obowiązku przetargowego wynajęcia lub wydzierżawienia nieruchomości na czas

oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony za zgodą rady gminy. Nieruchomości będące

przedmiotem uchwały wykorzystane zostaną na poprawę warunków zagospodarowania

nieruchomości przyległej oznaczonej jako działka xxx, lokalizację i utrzymanie urządzeń

przesyłowych i pod trawnik. Projekt uchwały dotyczy trzech nieruchomości, trzech lokalizacji na

terenie miasta. Pierwsza jest to najem na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości

przyległej, jest to regulowane poprzez najem. Drugi dotyczy gruntu gminnego, będzie to dzierżawa

pod trawnik. Ostatnia nieruchomość to najem na lokalizację, utrzymanie urządzeń przesyłowych i

są to przyłącza do kompleksów budynków mieszkalnych na sąsiedniej działce.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5 ), PRZECIW ( 0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

( 0), BRAK GŁOSU ( 0 ), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na

wydzierżawienie nieruchomości położonych w Pile, Motylewo oraz odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy - druk nr 1028.

Projekt uchwały przedstawiła Monika Łukomska Dyrektor Wydziału Gospodarki
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Nieruchomościami.

Monika Łukomska Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami zgłosiła autopoprawkę

w tytule uchwały, po słowach położonych w Pile, powinno być Osiedle Motylewo.

Ustawa z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami przewiduje możliwość

odstąpienia od obowiązku przetargowego wydzierżawienia nieruchomości na czas oznaczony

dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony za zgodą rady gminy (art. 37 ust. 4 wyżej cytowanej

ustawy). Natomiast art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a) ustawy z dnia 8 marca 1990 r.o samorządzie gminnym

stanowi, że do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach

majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących: zasad nabywania,

zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas

oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, o ile ustawy szczególne nie stanowią

inaczej; uchwała rady gminy jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej na

czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama

nieruchomość; do czasu określenia zasad wójt może dokonywać tych czynności wyłącznie za

zgodą rady gminy. Z wnioskiem o wydzierżawienie nieruchomości wystąpili jej dotychczasowi

dzierżawcy. Do nieruchomości będącej przedmiotem uchwały o numerze xx nie ma drogi

dojazdowej, natomiast nieruchomość o numerze xxx jest zadrzewiona, a dojazd do niej jest

ograniczony.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radna Emilia Piechocka zadała pytanie na jakiej to jest ulicy.

Monika Łukomska Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że przy

żadnej ulicy, jest to Osiedle Motylewo, rejon rzeki Gwdy, między Aleją Poznańską, a rzeką Gwdą.

To są tereny rolne.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania, z autopoprawką : ZA (4 ), PRZECIW (0),

WSTRZYMUJE SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej oddał głos

przewodniczącemu Komisji Spraw Społecznych Włodzimierzowi Bystrzyckiemu celem

procedowania kolejnych punktów porządku posiedzenia komisji wspólnej.

Ad 11. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach prowadzonych

przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 r. - druk nr 1012.

Sprawozdanie przedstawił Sebastian Dzikowski Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

W lutym każdego roku jest prezentowane to sprawozdanie. Jego sporządzenie wynika z przepisów

prawa, wynika również z tego, że wynagrodzenia nauczycieli są dwojako uregulowane.

Uregulowane są na poziomie najniższego wynagrodzenia, które otrzymuje nauczyciel w momencie

zatrudnienia, oraz na poziomie tzw. średnich. Raz w roku dokonuje się weryfikacji, z podziałem na

stopnie awansu zawodowego, jeżeli te średnie nie są wyrobione, to wtedy należy się nauczycielowi

dodatkowe wynagrodzenie, a jeśli są wyrobione, to tego wynagrodzenia nauczyciel dodatkowo nie

otrzymuje. W naszej gminie już od wielu lat średnie są wyrabiane i w związku z tym gmina, z tego

tytułu nie ponosi dodatkowych kosztów.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poprosił radnych o

pytania do Pana dyrektora.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki oddał głos

przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej Markowi Andruszkiewiczowi celem

procedowania kolejnych punktów porządku posiedzenia komisji wspólnej.

Ad 12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia aktualizacji „Planu

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Piła" - druk nr 1021.

Projekt uchwały przedstawiła Lidia Plewa Zastępca Dyrektora wydziału Gospodarki

Komunalnej i Mieszkaniowej.

Aktualizacja „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Piła” realizowana jest w ramach

projektu „Piła – opracowanie dokumentacji w ramach wsparcia rozwoju miast POPT 2014-2020”,

który jest współfinansowany przez Unię Europejską ze środków Funduszu Spójności w ramach

Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-2020. „Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla

Gminy Piła” (PGN) został przyjęty uchwałą Nr X/161/15 z dnia 25 sierpnia 2015 roku. Dzięki

przyjęciu tego programu mogliśmy pozyskać środki zewnętrzne na realizację wielu przedsięwzięć
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na terenie gminy Piła, które są związane z obniżeniem emisji w mieście. Zgodnie z obowiązującą

procedurą wystąpiliśmy do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Poznaniu oraz

Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Poznaniu z zapytaniem czy istnieje

konieczność przeprowadzenia procedury strategicznej oceny oddziaływania na środowisko w

rozumieniu przepisów ustawy z dnia 3 października 2008 roku o udostępnianiu informacji o

środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach

oddziaływania na środowisko. Zgodnie z uzyskanymi opiniami takiej potrzeby nie było.

Poddaliśmy również ten dokument opiniowaniu poprzez wyłożenie do konsultacji społecznych na

okres 21 dni. W wyznaczonym terminie (21 dni) nie wpłynęły żadne uwagi i wnioski.

Przybliżenia tego dokumentu w formie prezentacji dokonał autor tego opracowania Amadeusz

Walczak z firmy Atmoterm S.A.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radny Mieczysław Karpiński zadał pytanie czy realizatorem tego projektu, w takim

przedstawieniu, jakim otrzymaliśmy jest wyłącznie gmina Piła, czy również inne podmioty?

Drugie pytanie dotyczy mieszkalnictwa indywidualnego, jak jest postrzegane w tym planie, jakie

działania gmin wobec indywidualnych właścicieli domów jednorodzinnych są podejmowane, czy

będą podejmowane?

Lidia Plewa Zastępca Dyrektora wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej

odpowiedziała, że w programie są ujęte wszystkie te przedsięwzięcia o które występowały różne

instytucje. Na etapie opracowania tego dokumentu zwróciliśmy się do wszystkich instytucji na

terenie miasta z taką ofertą informując, że przystępujemy do opracowania programu i jeżeli są

zainteresowani umieszczeniem ich, jako realizatorów przedsięwzięć, które są związane z

ograniczaniem emisji, to możemy te przedsięwzięcia umieścić w opracowaniu. Instytucje, które

zadeklarowały się zostały umieszczone w tym opracowaniu. Nie było ograniczenia tylko do

przedsięwzięć związanych z realizacją przez gminę Piła czy jednostki gminne, kto był

zainteresowany i miał taką możliwość został umieszczony.

W odpowiedzi na mieszkalnictwo indywidualne, to ograniczenie miejskiej emisji realizowane jest

poprzez realizację uchwały Rady Miasta Piła. Jeden program, to możliwość dofinansowania do

50% do wymiany kotłów niskosprawnych na wysokosprawne. Drugi program realizowany przez

gminę Piła, to jest Program ,,Czyste Powietrze” gdzie spektrum zadań jest szerokie. Dotyczy

termomodernizacji, wymiany okien, wymiany drzwi, wymiany samego ogrzewania, instalacji,

dofinansowania na pompy ciepła. W wydziale Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej jest
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pracownik, który pomaga mieszkańcom wypełniać wnioski i jeżeli są problemy z rozliczaniem to

taka pomoc również jest udzielana.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4 ), PRZECIW ( 0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(1 ), BRAK GŁOSU ( 0 ), NIEOBECNY (2 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia „Strategii

Transformacji Energetycznej dla Gminy Piła" - druk nr 1022.

Projekt uchwały przedstawiła Lidia Plewa Zastępca Dyrektora wydziału Gospodarki

Komunalnej i Mieszkaniowej.

Opracowanie „Strategii Transformacji Energetycznej dla Gminy Piła” realizowane jest w ramach

projektu pn. „Piła – opracowanie dokumentacji w ramach wsparcia rozwoju miast POPT

2014-2020” współfinansowanego przez Unię Europejską ze środków Funduszu Spójności w ramach

Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-2020. „Strategia Transformacji Energetycznej dla

Gminy Piła” (wykorzystanie odnawialnych źródeł w mieście) jest dokumentem, którego głównymi

elementami są opis potencjału odnawialnych źródeł energii (dalej również OZE) w gminie Piła,

scharakteryzowanie stanu obecnego w zakresie wykorzystania OZE w mieście, dokonanie

przeglądu technologii wykorzystywanych w energetyce, których zastosowanie nie powoduje

wprowadzania do atmosfery gazów cieplarnianych (technologie niskoemisyjne), przegląd barier w

zakresie rozpowszechnienia tego rodzaju technologii, a także przybliżenie prognoz na najbliższe

lata w zakresie gospodarki energetycznej oraz koncepcji przeprowadzenia zmian w tym sektorze

gospodarki na terenie gminy Piła.

Przybliżenia tego dokumentu w formie prezentacji dokonał autor tego opracowania Amadeusz

Walczak z firmy Atmoterm S.A.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4 ), PRZECIW ( 0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(1 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia „Planu Adaptacji

do Zmian Klimatu Miasta Piły" - druk nr 1023.

Projekt uchwały przedstawiła Lidia Plewa Zastępca Dyrektora wydziału Gospodarki

Komunalnej i Mieszkaniowej.

Opracowanie „Planu Adaptacji do Zmian Klimatu Miasta Piły” realizowane jest w ramach projektu

pn. „Piła – opracowanie dokumentacji w ramach wsparcia rozwoju miast POPT 2014-2020”

współfinansowanego przez Unię Europejską ze środków Funduszu Spójności w ramach Programu

Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-2020. Dokument został opracowany w oparciu o wytyczne

do przygotowania Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu, opracowane przez Ministerstwo

Środowiska i przedstawione w publikacji „Podręcznik adaptacji dla miast”. Projekt „Planu

Adaptacji do Zmian Klimatu Miasta Piły” został poddany procedurze strategicznej oceny

oddziaływania na środowisko i uzyskał pozytywną opinię Regionalnego Dyrektora Ochrony

Środowiska w Poznaniu oraz Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Poznaniu.

Zapewniono udział społeczeństwa w opiniowaniu „Planu Adaptacji do Zmian Klimatu Miasta

Piły”. W dniu 12 grudnia 2022 roku projekt dokumentu został przekazany do konsultacji

społecznych. W wyznaczonym terminie (21 dni) nie wpłynęły żadne uwagi i wnioski.

Przybliżenia tego dokumentu w formie prezentacji dokonał autor tego opracowania Amadeusz

Walczak z firmy Atmoterm S.A.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radny Mieczysław Karpiński zadał pytanie odnośnie kierunków wydatkowych, sposobów

zapobiegania negatywnej emisji na powietrze i środowisko.

Amadeusz Walczak z firmy Atmoterm S.A. udzielił odpowiedzi, powiedział że koszty są

przedstawione w harmonogramie finansowym. Koszty dotyczą nie tylko wydatków miasta, ale
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interesariuszy innych jednostek, które zgłosiły plany dotyczące działań, zadań, które nawiązują do

adaptacji do zmian klimatu. To są również działania, które na ten moment dotyczą pewnych

koncepcji, które mają szansę na zrealizowanie, ale niekoniecznie muszą być zrealizowane. Po kilku

latach realizacji finalnie ten koszt może być inny. Informację dotyczącą kosztów dodatkowo

prześlę do Państwa przed sesją Rady Miasta razem z prezentacją.

Radna Magdalena Pabich powiedziała, że chciałaby się odnieść do badań, które zostały

przedstawione i przeczytała kilka zagadnień, którymi się interesuje.

Teren Piły został sklasyfikowany przez Instytut Meteorologii i Gospodarki Wodnej-Państwowy

Instytut Badawczy jako zagrożony wystąpieniem powodzi. Dynamiczny spływ wód opadowych,

spowodowany długotrwałymi intensywnymi opadami atmosferycznymi może potęgować zjawisko

powodzi miejskich. Według Miejskich Wodociągów i Kanalizacji w Pile, które podzielają opinię,

dotyczącą zagrożenia powodziowego, bardzo ważne jest spowolnienie prędkości spływu opadu do

kanalizacji, co można uzyskać dzięki np. skrzynkom rozsączającym, które zbierają wodę

spływającą z powierzchni utwardzonych lub dzięki budowie kolejnych zbiorników retencyjnych.

W opinii Miejskich Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Pile intensywne, nawalne opady

stanowią zagrożenie dla miasta i mają bardzo duży wpływ na działalność Spółki. Powtarzające się

intensywne opady atmosferyczne prowadzą do przeciążenia systemu kanalizacyjnego i

niejednokrotnie są przyczyną lokalnych podtopień. Podczas nawalnych deszczy dochodzi do

zalewania domów, mieszkań i piwnic, czy też do paraliżu komunikacyjnego. Sytuację pogarsza

postępujący proces urbanizacji i zmniejszanie terenów biologicznie czynnych, gdzie woda opadowa

mogłaby swobodnie wsiąkać w glebę zamiast spływać do sieci kanalizacyjnej.

Radna Magdalena Pabich powiedziała, że problem z wodami dotyczy jej osobiście. Kiedy

kupowała działkę, na Zielonej Dolinie, obok był drenaż melioracyjny, który był z czasów

poniemieckich. Na wszystkich mapach ( mapa z 19 lipca 2005 roku), jest pieczątka Urząd Miasta

Piły Wydział Architektury. Posiada kolejne mapy, z kolejnych lat i zawsze ten drenaż był.

Sprawdziła jak szedł ten drenaż, posiada nagrane filmiki, w którym miejscu wpływa do rzeki Gwdy,

a nikt nic o nim nie wie. Nie ma żadnej dokumentacji nigdzie przedstawionej, a posiada dowody, że

te drenaże na Zielonej Dolinie są. Dodatkowo kiedy mieszkańcy kupowali tutaj działki, przy rzece

ma oznaczenie działek, gdzie miał być teren dla rekreacji i sportu. Na dzień dzisiejszy zostało to

zmienione i będą domki jednorodzinne. Uważa, że Miejskie Wodociągi i Kanalizacja Sp. z o.o. w

Pile mają rację, że robimy z tego osiedla betonowe osiedle, a nie zielone osiedle.

Radna Magdalena Pabich zadała pytanie Panu Amadeuszowi Walczak z firmy Atmoterm S.A.

czy coś wie na temat tego starego drenażu, który posiada w dokumentach od 2005 roku i do dnia

dzisiejszego na mapie jest.
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Lidia Plewa Zastępca Dyrektora wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej udzieliła

odpowiedzi radnej Magdalenie Pabich.

Tak jak Pani radna powiedziała, jest drenaż melioracyjny. Drenaże melioracyjne dotyczą gruntów

rolnych. Kiedyś te grunty na Zielonej Dolinie rzeczywiście takimi były, ale potem zostały

przekształcone na tereny zurbanizowane. Każdy kolejny mieszkaniec wykupując działkę, budując

swój dom powinien być tego świadomy. One zmieniły swoją klasyfikację. Bez wątpienia wody

opadowe powinny być wyłapywane i tak jak kiedyś mówiłam, przy poprzednich dokumentacjach

sytuacja jest tego typu, że miasto Piła, w odległym czasie, około roku 2010 - 2015, zostało w pełni

skanalizowane pod względem wód opadowych. Na każdym wlocie wód opadowych znajdują się

systemy, które podczyszczają wody opadowe przed wprowadzeniem do rzeki. W tamtych latach tak

to wyglądało. Z uwagi na zmianę klimatu jest nowa tendencja, która mówi o tym, że wody opadowe

powinny zostać wyłapane i pozostać w mieście. Odchodzi się od systemu, który pozwalał na

odprowadzanie wód podczyszczonych do rzeki i czeka to też nas, jak każde miasto. Deszcze

nawalne nie dotyczą tylko miasta Piły, ale dotyczą wszystkich miast. Żadna kanalizacja deszczowa

nie była, nie jest projektowana na deszcze nawalne, nie ma takiej sytuacji. Kanalizacja jest

projektowana na deszcze średnie. Jeżeli mówimy o zagrożeniu powodzią to są różne lata. Jest

zagrożenie 100-letnie, 500-letnie, 1000-letnie, 50-letnie. Instytut Meteorologii i Gospodarki Wodnej

gromadzi te dane, a Państwo opracowując ten dokument korzystali z tych danych. Żadnych nowości

nie przedstawiamy ponieważ to są rzeczy, które dotykają wszystkich miast i teraz zostały

zdiagnozowane dla miasta Piły.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że chciałby przypomnieć, że w Pile, w przeciągu

ostatnich kilkunastu lat było prowadzone dużo inwestycji infrastrukturalnych. Dwa przykłady

takich inwestycji kanalizacyjnych: w rejonie Placu Konstytucji 3 Maja, drugi w rejonie ul.

Karpackiej, gdzie budowano duże zbiorniki podziemne, rurowe, które miały przejąć deszcze

nawalne, które mogą się zdarzyć. Teraz po kilkunastu latach jesteśmy w sytuacji, gdy to jest

niewystarczające. Te inwestycje są potrzebne, ale cel jest inny. Teraz mamy te wody zatrzymać, nie

tylko oczyścić, w kanalizacjach deszczowych przed rzeką. Zarówno Program,, Moja Woda", który

jest programem rządowym, został wstrzymany niestety, inne działania np. spółka MWiK, która

mogłaby pomóc w tym zakresie. Pytanie jak się odnosimy do tego w gospodarce przestrzennej?

Przykładem jest osiedle na którym mieszkam i debaty, która trwała długi czas związana z

zagospodarowaniem terenów poza osiedlem. Osiedle, które istnieje zostało zaprojektowane w taki

sposób, że na jego obwodzie nie ma żadnego kanału melioracyjnego, bo jest to osiedle

mieszkaniowe. Natomiast wody deszczowe, roztopowe, które z terenów okalających spływają,

płyną na osiedle. W przypadku dużych deszczy nawalnych nagle pojawia się sytuacja, że płynie
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rzeka, potężny strumień, który niesie cząstki roślinne, niesie glebę. To (o czym mówiła Pani

Dyrektor), spowodowało zalewanie posesji, niszczenie zagospodarowania posesji, zalewanie ulic,

zalewanie piwnic, kanalizacji deszczowej. Takich zgłoszeń, szczególnie w 2020 roku było dużo.

Zmiany klimatu są niekorzystne, natomiast sposób przeciwdziałania, zaradzenia tym sprawom,

niesie przepotężne koszty, zarówno rozłożone na gminę, na deweloperów spółdzielni i na

indywidualnych właścicieli nieruchomości. Tematy te są bardzo poważne i niosą ze sobą ogromne

skutki w długofalowych działaniach.

Lidia Plewa Zastępca Dyrektora wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej

powiedziała, że zdajemy sobie sprawę z powagi sytuacji i z tego jak zwiększyła się częstotliwość

deszczów nawalnych. Jest zrobiony nowy plan kanalizacji, natomiast bez wątpienia musimy

zmienić swoje podejście, bo chodzi nie tylko o zatrzymanie wody w mieście, ale jej

zagospodarowanie np. do podlewania terenów zielonych, czyli wykorzystywanie wody odzyskanej

z deszczy. Dokumenty dadzą również możliwość pozyskiwania środków na nowe inwestycje, które

będą się odnosiły do nowej sytuacji. To jest punkt, który pozwoli na przygotowywanie wniosków i

pozyskiwanie środków. Urząd Marszałkowski ma Program „Błękitno-zielone inicjatywy dla

Wielkopolski”, jest możliwość tworzenia na podstawie programu dodatkowych terenów zielonych,

dodatkowy program ze środków unijnych odbetonowywania miast. Przyjęcie tych dokumentów

pozwoli na pozyskiwanie środków zewnętrznych i na realizację celów określonych w tych

dokumentach.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(2 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany studium

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły - druk nr 1015.

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Wojtecka Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej w

formie prezentacji- slajdy.
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Na studium obowiązującym mamy teren US, to jest osiedle Górne - stadion i w miejscu gdzie jest

teren leśny, w nowym studium mamy całość US, i na tym polegała zmiana studium. Zmieniony jest

teren leśny na istniejącym stadionie na teren usług sportu i na bazie tego jest opracowywany

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego.

Kolejny omawiany załącznik, to teren, który będzie procedowany w dniu dzisiejszym jako

przystąpienie do planu zagospodarowania, jest to obszar pomiędzy ul. Śniadeckich, a

Al.Powstańców Wlkp. W studium obowiązującą teren US i teren Z, teren Z nie został zmieniony,

czyli jest otulina zieleni, a obszar US zmieniany jest WMU czyli tereny mieszkaniowo -

usługowe, w tym usługi ogólno - miejskie. Kolejny załącznik, to Motylewo, rejon ul. Jastrzębiej. W

obowiązującym studium zmieniamy kierunek z WMU na kierunek usługowo-produkcyjny.

Kolejny slajd prezentowany, to niewielka działka, w rejonie ul. Wyzwolenia, wniosek

indywidualny, poprzednio wyłączony z zabudowy ponieważ obszar zalewowy obejmował w części

ten teren. W tej chwili jest to teren włączony do terenu MN2, czyli pod zabudowę jednorodzinną,

ponieważ strefa została zmieniona, Pan Prezydent rozstrzygnął ten wniosek pozytywnie.

Kolejny temat rejon alei Poznańskiej, południowa część miasta. W terenie OP, czyli przyrodniczym

bez zabudowy, obszar przyszłego żwirowiska, czyli obszar geologiczny teren gdzie dla eksploatacji

może nastąpić zabudowa.

Kolejne miejsce to dom po budynku usług handlu, przy ulicy Wojska Polskiego, w obowiązującym

studium obszar handlu wielkopowierzchniowego, rezygnujemy z zabudowy handlu

wielkopowierzchniowego. To samo dotyczy ulicy Młodych, w obowiązującym studium ta

lokalizacja była wyznaczona, jest wskazana gdzie może być realizowana zabudowaWMU, czyli

wielofunkcyjna, mieszkaniowo-usługowa.

Temat, który jest w opracowaniu, to zmiana studium obowiązującego to tereny lotniska i teren

leśny. Zmiana tego obszaru na tereny produkcyjne, plan w opracowaniu.

Teren oczyszczalni ścieków, był to teren leśny, część tego terenu będzie przeznaczona pod rozwój

Oczyszczalni ścieków. Część tych działek już należy do Oczyszczalni ścieków.

Kolejne miejsce ul. Reymonta, osiedle Górne, część tego terenu, to zabudowa poniemiecka. Część

tego terenu będzie przeznaczona pod zabudowę jednorodzinną, część pozostanie jako teren zielony.

To są zmiany podstawowe, które nastąpiły w tekście studium. Uzupełniono zabudowę

mieszkaniowo-wielorodzinną w Środmieściu i Zamościu, obowiązujące studium nie pozwalało na

takie uzupełnianie zabudowy istniejącej. Zdefiniowano odnawialne źródła energii powyżej 500 kW,

mówi o tym ustawa. Dla wszystkich terenów produkcyjnych, produkcyjno-usługowych na obszarze

całego miasta fotowoltaika po zmianach planu może być lokalizowana, wolnostojąca, na budynkach

ma inne prawa. Zmieniono ustalenia dla pl. Zwycięstwa. Do tej pory były tam wyłącznie
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lokalizacje usług, w tej chwili jest zmiana z możliwością zagospodarowania placu z zielenią

urządzoną, w tym zakresie trwają prace planistyczne nad planem. Zmieniono również zapis

odnośnie biogazowni, która może być zlokalizowana tylko na Oczyszczalni ścieków. Dodatkowo

drobne rzeczy dotyczące definicji, które się znalazły w studium. Uzupełniono uwarunkowania do

studium m.in. strefę zalewową, naturę i inne elementy, które wynikały z wniosków złożonych do

zmiany studium.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radny Mieczysław Karpiński poprosił o przekazanie prezentacji radnym, powiedział, że jest

zaniepokojony decyzjami dotyczącymi dopuszczenia studium zabudowy na obszarach, które do tej

pory były obszarami wyłączonymi, są w obszarach zielonych. Poprosił na sesji Rady Miasta o

przedstawienie motywacji, dla których takie zmiany zostały przez Pana Prezydenta podjęte.

Kolejna rzecz, to kwestia zmiany funkcji terenu przy al. Powstańców Wlkp., a ul Śniadeckich

( teren Tarczy, obiekt restauracyjny i jego funkcja). Jest to istotna zmiana odnosząca się do tej

formy zabudowy zagospodarowania, która do tej pory tam funkcjonowała. W odniesieniu do

Śródmieścia, budynku dawnego domu towarowego, który długi czas nie funkcjonował, w tej chwili

teren ma być wykorzystany na inne funkcje. W mieście usługi generalnie przemieściły się do

centrów handlowych, natomiast w samym mieście usługi zanikają, trudno je zagospodarować.

Dodatkowy teren, który będzie wykluczony z funkcji usługowej miasta jest dodatkowym

zakłóceniem. W centrum powinny być również zapewnione różne usługi. Mam nadzieję, że w

dalszych działaniach usługi będą dopisane, ponieważ to jest ścisłe centrum miasta.

Radna Magdalena Pabich powiedziała, że chciałaby się odnieść do mapy na 199 stronie, jest to

odprowadzenie ścieków opadowych i roztopowych, wody opadowe, roztopowe, drenażowe. Odnosi

się to do map, o których mówiłam w poprzednim zagadnieniu. Odnalazłam, że nie ma regulacji

prawnych ograniczających zastosowanie drenażu, nie ma czegoś takiego, że kiedyś to był drenaż,

bo były działki rolne, z chwilą kiedy przekształcone zostały na działki budowlane ten drenaż nie

istnieje. Powinien być systemem przygotowanym dla mieszkańców, moim zdaniem, tym bardziej,

że teren Zielonej Doliny był kiedyś terenem zalewowym i wody gruntowe są dość wysoko.

Usuwając drenaż, niestety miasto zmieniło stosunki wodne.

Iwona Wojtecka Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej udzieliła odpowiedzi radnemu

Mieczysławowi Karpińskiemu.

Zagadnienia dotyczące usług w centrum będą brane pod uwagę opracowując miejscowy plan
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zagospodarowania. Co do nowego kierunku wyznaczonego na Al. Powstańców Wlkp., to jesteśmy

dopiero przed planem zagospodarowania i będzie to w postaci nowego dokumentu. Rozwiązania

planistyczne na tym terenie zmieniają kierunek jedynie z usług sportu na wielofunkcyjne tereny,

gdzie mogą pojawić się zarówno usługi jak i zabudowa mieszkaniowa, kierunek jest wielorodzinny,

a nie jednorodzinny.

Iwona Wojtecka Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej udzieliła odpowiedzi radnej

Magdalenie Pabich, że to nie jest związane z miejscowym planem zagospodarowania, tym bardziej

ze studium. To jest sprawa realizacyjna, odwodnienie działki budowlanej mieszkaniowej

jednorodzinnej.

Radna Magdalena Pabich powiedziała, że nie mówi o odwodnieniu swojej działki tylko ma na

myśli pół osiedla, gdzie na starych mapach jest stary drenaż. Sprawdzała, że budowało się kilka

bloków, być może, że jest uszkodzony, wiem od mieszkańców, że mają wyżej wody gruntowe, mają

wilgoć w blokach. Dlatego coraz bardziej interesuje mnie ten temat, a nie chodzi typowo tylko o

moją działkę.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA ( 3), PRZECIW (1 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(1 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (2 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 16. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Wawelskiej i Magazynowej - druk nr

1016.

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Wojtecka Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej w

formie prezentacji.

To jest projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic

Wawelskiej i Magazynowej. Obszar ten obejmuje część planu zagospodarowania, który dla tego

obszaru był uchwalony w 2020 r., gdzie na tym terenie UP było również przeznaczenie usługowo-

produkcyjne. Układ komunikacyjny jest wyjęty w części z tego układu planu obowiązującego dla

pozostałego obszaru. Jedyną zmianą oprócz warunków bardzo podobnych, które były w

poprzednim planie jest zmiana wysokości zabudowy. Na wniosek inwestora firmy została
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zmieniona wysokość zabudowy projektowanej. Firma kupiła działkę wzdłuż ulicy Magazynowej i

projektuje zabudowę i z tego względu wykonaliśmy plan zagospodarowania, który w tej części

zastępuje plan obowiązujący z 2020 r.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(1 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (2 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 17. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę w sprawie

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

zachodniej części lotniska - druk nr 1017.

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Wojtecka Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Zmienia się załącznik graficzny do uchwały Nr LX/649/22 Rady Miasta Piły z dnia 21 lipca 2022 r.

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta Piły zachodniej części lotniska, określający granice planu. W związku z procedurą

przekazania darowizny Wojewodzie Wielkopolskiemu, obejmującej między innymi działkę nr ewid.

xxx w całości, dla której przewiduje się zmianę przeznaczenia na tereny produkcyjne oraz

projektowanym dojazdem do terenu lokalizacji hangarów od strony drogi (KD-Z), konieczna jest

zmiana załącznika graficznego uchwały. Korekta obszaru planu pozwoli na prawidłowe ustalenia w

zakresie przeznaczenia terenów i obsługi komunikacyjnej.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił
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o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4 ), PRZECIW (1 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(0 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (2)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 18. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie alei

Powstańców Wielkopolskich - Osiedle Leśne - druk nr 1018.

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Wojtecka Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie alei Powstańców Wielkopolskich – Osiedle Leśne obejmuje

teren po byłej strzelnicy, od alei Powstańców Wielkopolskich do ulicy Śniadeckich. Na obszarze

objętym przystąpieniem do planu obowiązują uchwały:

1) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul.

Śniadeckich i al. Powstańców Wlkp.,

2) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszarów wyłączonych z

zabudowy

3) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego układu ulicznego miasta Piły,

Celem opracowania nowego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest zmiana

ustaleń planu z usług turystyki, sportu i rekreacji, które wynikają z obecnie obowiązującego

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i wyznaczenie nowych terenów: zabudowy

mieszkaniowej wielorodzinnej, zabudowy usługowej, komunikacji i zieleni.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich

członków komisji o pytania do Pani dyrektor.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Radni nie zadawali pytań.
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Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3 ), PRZECIW (1), WSTRZYMUJE SIĘ

( 1 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (2 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Marek Andruszkiewicz, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej oddał głos

przewodniczącemu Komisji Spraw Społecznych Włodzimierzowi Bystrzyckiemu celem

procedowania kolejnych punktów porządku posiedzenia komisji wspólnej.

Ad 19. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie podwyższenia kryterium

dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w

szkole i w domu” na lata 2019-2023 - druk nr 1013.

Projekt uchwały przedstawiła Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy
Społecznej.

Dnia 28 grudnia 2022 r. Rada Ministrów przyjęła Uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie

ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023.

Zmiany dotyczą podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania ze wsparcia

ze 150 % do 200 % kryterium (o którym mowa w art. 8 ustawy o pomocy społecznej). Dzięki temu

pomoc w ramach programu ,, Posiłek w szkole i w domu” otrzymają osoby o niskich dochodach,

których dochód nie przekracza: 1552 zł – dla osoby samotnie gospodarującej (dotychczas było to

1164 zł), 1200 zł – dla osoby w rodzinie (dotychczas 900 zł). Wieloletni rządowy program „Posiłek

w szkole i w domu” na lata 2019-2023 zapewnia pomoc zarówno osobom starszym,

niepełnosprawnym, o niskich dochodach, jak i dzieciom, które wychowują się w rodzinach

znajdujących się w trudnej sytuacji. Ważnym elementem Programu jest zapewnienie dzieciom i

młodzieży w wieku szkolnym gorącego posiłku przygotowanego w stołówce szkolnej. Zmiany te

pozwolą zapewnić szerszy dostęp i wsparcie większej grupy osób wymagających pomocy w formie

m.in. posiłku, produktów żywnościowych czy świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub

żywności.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poprosił o pytania do

Pani dyrektor.

Radni nie zadawali pytań.
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Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania : ZA (9), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(0), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (1 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 20. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę Nr XXV/292/04

Rady Miasta Piły z dnia 28 września 2004 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za

świadczenia z pomocy społecznej w zakresie zadań własnych - druk nr 1014.

Projekt uchwały przedstawiła Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy
Społecznej.

Projekt dotyczy realizacji rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023,

dotyczy możliwości żywienia dzieci oraz dorosłych w formie posiłku ciepłego realizowanego

przede wszystkim w jednostkach oświatowych, jak również w dziennym domu pomocy, jak

również w miejscu, w którym organizacja pozarządowa dystrybuuje posiłki dla osób skierowanych

przez MOPS. Kryterium proponujemy podwyższyć do 200 %, co pozwoli osobom i rodzinom

korzystającym z posiłków na uzyskiwanie ich nieodpłatnie. W tej chwili jest to kryterium 150 %.

Projekt uchwały uzyskał 30 stycznia pozytywną decyzję Gminnej Rady Działalności Pożytku

Publicznego, która jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ten projekt.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poprosił o pytania do

pani dyrektor.

Radna Maria Miler zadała pytanie czy to jest wymóg ustawowy i dostosowujemy się do wymogu

ustawowego.

Marzena Amza Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej powiedziała, że nie chodzi o

wymóg ustawowy tylko o przyjętą przez Radę Ministrów uchwałę, która reguluje możliwość

uzyskania dotacji na realizację tego programu, w przypadku podjęcia przez rady gmin uchwał

podwyższających kryterium do 200%.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania : ZA (9 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ
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(0), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (1 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych oddał głos

wiceprzewodniczącej Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Wiolecie Stalędze celem

procedowania kolejnych punktów porządku posiedzenia komisji wspólnej.

Ad 21. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego Wieloletnią Prognozę

Finansową Miasta Piły na lata 2023 – 2040 - druk nr 1029.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła.

Wieloletnia Prognoza Finansowa i budżet, to dwa dokumenty, które się łączą. W związku z tym, że

rozliczamy rok 2022 jesteśmy zobowiązani do zmian w uchwałach bieżących wynikających z

niezrealizowanych kwot środków np. zrealizowanych inwestycji wieloletnich zapisanych w WPF.

Taka możliwość istnieje w momencie kiedy przedłożymy stosowne sprawozdanie budżetowe.

Termin sprawozdań był do 2023-02-20 i takie sprawozdania zostały złożone do Regionalnej Izby

Obrachunkowej. Sprawozdania finansowe, które są obligatoryjne do dokonywania rozliczeń

poprzedniego roku są z terminem 31 marca 2023 r. Sprawozdania będą musiały być zrobione

wcześniej , tak aby Regionalna Izba Obrachunkowa badając te uchwały, po podjęciu przez

radnych na sesji w dniu 28 lutego 2023 r. miała wiedzę, co do wolnych środków, wartości deficytu,

który został wypracowany w poprzednim roku. Takie są procedury i tymi procedurami musimy się

kierować.

Zmian jest dużo, wynikają one z technicznych rozliczeń np. rozliczenia podatku vat, rozliczenia

dochodów bieżących, które wpłynęły w tym roku, a dotyczyły poprzedniego roku, rozliczeń

dotacyjnych z Wojewodą Wielkopolskim, z Urzędem Marszałkowskim, rozliczeniem z funduszami

covidowymi, które w styczniu było trzeba dokonać zwracając część niewykorzystanych środków,

które w uchwałach są zapisane, a także rozliczając dotacje majątkowe, które nie wpłynęły w

poprzednim roku, a planujemy, że wpłyną, bądź już wpłynęły w styczniu i lutym bieżącego roku na

konto gminy. Limity zobowiązań w wydatkach inwestycyjnych również zostały dostosowane do

wykonania na stan na dzień 31 grudnia poprzedniego roku. Oprócz tych, które są techniczne,

rozliczeniowe są również nowe inwestycje, które są proponowane w uchwale budżetowej,

wymienię je aby zapoznać z zakresem rzeczowym. Jeżeli chodzi o wartości globalne, to dochody

są ustalone w tym momencie na poziomie 377 124 633,88 złotych i ten stan jeszcze wzrośnie,
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ponieważ nie ma jeszcze dotacji od Wojewody Wielkopolskiego na część zadań realizowanych

przez MOPS. Pieniądze najczęściej wpływają w pierwszym kwartale i następnie do października

bieżącego roku sukcesywnie są przekazywane, dlatego wartość jeszcze wzrośnie.Wykonywane na

bieżąco dochody, które ustalane są na bardzo ostrożnym poziomie również przy wykonaniu ponad

planowym będą zwiększały budżet bieżącego roku i będą pozwalały na ewentualne wprowadzenie

dodatkowych zadań. Fundusz covidowy, który w tej chwili zasila nasz budżet, w formie

przekazywanych środków np. na wypłatę dodatków węglowych, elektrycznych. Dodatek

elektryczny również będzie przekazywany i wprowadzany do budżetu sukcesywnie po

otrzymywaniu środków.

Zmiany w zakresie WPF obejmują również dochody z pozyskiwanych środków zewnętrznych,

jesteśmy zobligowani, aby rozliczyć dotacje np. pozyskane ze środków unijnych, albo z funduszy

norweskich. W związku z tym pieniądze niewykorzystane z poprzedniego roku, które wpłynęły na

rachunek bankowy, pozostały na tym rachunku jako niewykorzystane i należy je wprowadzać do

budżetu bieżącego roku. W związku z tym, w budżecie 2023 roku będą pieniądze z projektu

“ Miasto Piła z nowa Energią!” - 229 000 złotych, kolejne transze będą wpływały w miesiącu

marcu i do końca roku zgodnie z harmonogramem. Rozliczenie “Rewitalizacji przestrzeni

publicznej w Pile - tereny nadrzeczne rzeki Gwdy “, te pieniądze po kontroli, która odbywała się

do końca grudnia poprzedniego roku, już w tej chwili zasiliły budżet miasta i jest to kwota ponad

1 736 000 zł, wpłynęły w styczniu i w lutym. W styczniu, po aneksie do dofinansowania

( ul.Okólna), też liczymy, że środki w wysokości ponad 2 149 000 zł będą również przekazane na

konto. Dodatkowo udało się pozyskać finansowanie na przebudowę ul. Krzywej. Wkład własny na

etapie projektu został zabezpieczony w budżecie ponad 6 000 000 zł. W ramach dofinansowania z

Funduszu Rozwoju Dróg pozyskaliśmy kwotę niespełna 3 500 000 zł i te pieniądze również

wprowadzamy do WPF i do uchwały budżetowej jako realizacja bieżącego roku. Kwota

zrealizowanych kwot w poprzednim roku, a niewykorzystanych, to są między innymi pieniądze z

koncesji alkoholowych. Jest to kwota ponad 410 000 zł, która z poprzedniego roku musi być

przekazana i zapisana do realizacji w bieżącym roku oraz kwot wynikających z realizacji

programów projektów mniejszych np. Cyfrowa Gmina, Erasmus+ realizowanych przez nasze

szkoły podstawowe.

Wprowadzamy niezrealizowane kwoty z poprzedniego roku, zwiększenie zadania “ Miasto Piła z

nowa Energią!” - Współzarządzanie miastem - Poprawa wyposażenia Urzędu Miasta” kwota 3 939

zł, jeżeli chodzi o limit zobowiązań, a limit na bieżący rok 1 061 zł.

Podpisana została umowa z norweskim miastem partnerskim na umowę bilateralną, jest to wynik

pozyskanego dofinansowania w ramach funduszy norweskich na kwotę 682 005 zł. Zadanie to
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zostaje wpisane na okres realizacji dwóch lat 2023 - 2024. Pieniądze będą w całości służyły tej

współpracy, miasto nie będzie dokładało do tego zdania swoich środków. Z pozostałych środków

Centrum Edukacji Lotniczej 25 020,14 zł, Pilski Instytut Integracji i Edukacji 39 956, 94 zł, to są

również środki niewykorzystane z poprzedniego roku. Wspieranie gospodarki niskoemisyjnej

poprzez poprawę mobilności miejskiej w Pile kota 3 294 325 zł, która nie została zrealizowana w

roku 2022 również przechodzi w ramach limitu na rok 2023.

W ramach zadań wydatków bieżących pojawiło się jedno nowe zadanie “ Scalanie i podział

nieruchomości - rejon ul. Zamiejskiej i ul. Wiśniowej”, termin realizacji 2023-2024, limity

200 000 zł, po 100 000 zł w kolejnych latach. “Obsługa organizacyjna Zintegrowanych Inwestycji

Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Piła”, zwiększono nakłady o kwotę 19 680 zł.

Na to zadanie składają się gminy, które uczestniczą w programie ZIT, koszty obsługi przygotowania

programu, aplikowanie o środki zewnętrzne podzielone są na wszystkie gminy uczestniczące.

W zadaniu “Rewitalizacja przestrzeni publicznej w Pile - tereny nadrzeczne rzeki Gwdy -II etap”,

niezrealizowana kwota z 2022 roku 1 034 061 zł zostaje zapisana w roku 2023. Zadania

“Rozbudowa sieci ścieżek rowerowych w Pile”, “Kontynuacja budowy ul. Kazimierza Wielkiego w

Pile”, “Budowa hali sportowej wraz z zagospodarowaniem terenu przy Szkole Podstawowej Nr 7

im. Adama Mickiewicza w Pile” to są pieniądze, które nie są zwiększane, ale pozostały z

poprzedniego roku jako niewykorzystane.

Zadanie “Aktywne przejścia dla pieszych” uzyska dodatkowo 100 000 zł w roku 2023. Zadanie

“Zwiększenie bioróżnorodności w ciągach komunikacyjnych miasta Piły” kwota 22 374 zł, w

zakresie “Przebudowa ul. Jastrzębiej w Pile na odcinku od skrzyżowania z ul.Przemysłową do

skrzyżowania z ul. Łabędzią i Drozdową”, to jest zadanie, które będzie realizowane po zakończeniu

inwestycji układ komunikacyjny prywatnego przedsiębiorcy. Zadanie “Przebudowa odcinka ul.

Młodych w Pile w ciągu drogi powiatowej nr 1161P”, również środki pochodzą z poprzedniego

roku, a także zadania “Rewitalizacja budynku przy ul. 1-go Maja 1( budynek Arsenału)”. Środki

pochodzące z poprzedniego roku dotyczą zadania “Budowa altan śmietnikowych przy budynkach

komunalnych Gminy Piła”- 122 874 zł , “Modernizacja chodników wraz z miejscami postojowymi i

infrastrukturą towarzyszącą”, “Modernizacja i rozbudowa Cmentarza Komunalnego w Pile” -

29 675 zł. W zadaniu “ Przygotowanie dokumentacji i utwardzenie ul. Glinianej” zadanie wpisane

do WPF w poprzednim roku, przygotowana została dokumentacja, w tym roku planujemy

częściową realizację tego przedsięwzięcia w zakresie utwardzenia. W zadaniu “Budowa ul.

Szkolnej”, kwota 27 515 zł oraz “ Rewitalizacja rejonu ulicy Długosza z sięgaczami w celu

poprawy warunków prowadzenia działalności gospodarczej”, w tych zadaniach również środki

niewykorzystane z poprzedniego roku będą zapisane w budżecie w WPF w roku 2023.
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Zmian jest bardzo dużo, więcej jest zmian rozliczających rok poprzedni, ale wprowadzenie

przychodów do budżetu celem finansowania tych inwestycji spowodowało zmiany w każdym

załączniku, w każdej pozycji budżetu bieżącego i kolejnych lat. Po wprowadzeniu wykonania

poprzedniego roku, dodatkowych zmian wskaźnik, po korektach wynosi 39,11% - wskaźnik

zadłużenia do dochodów Gminy, co stanowi spadek o 1,32 % i w trakcie roku w dalszym ciągu

będzie spadał, po wprowadzeniu kolejnych dochodów. Wskaźnik indywidualny, ten który, na

wszystkie jednostki samorządu terytorialnego jako obowiązkowy nałożony kilka lat temu, również

też jest spełniony, ukształtował się na poziomie 7,47%. Poziom maksymalny to jest do 7,5% i

13,20%, czyli jeszcze ten wskaźnik się poprawił.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (3 ), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE

SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1 )

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3 ), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE SIĘ

(1 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY ( 3)

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA ( 5 ), PRZECIW (1 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(3 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 22. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę budżetową na

2023 rok - druk nr 1030.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła.

W tej chwili dochody budżetu na 2023 rok osiągnęły poziom w wysokości 377 124 633,88 zł, w

tym:

1) dochody bieżące w kwocie 321 746 926,36 zł;

2) dochody majątkowe w kwocie 55 377 707,52 zł;
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Poziom wydatków ogółem budżetu ukształtował się na poziomie 446 212 398,34 zł, w tym :

1) wydatki bieżące w kwocie 324 785 203,02 zł;

2) wydatki majątkowe w kwocie 121 427 195,32 zł;

Ustala się planowany deficyt budżetu miasta w kwocie 69 087 764,46 zł, który zostanie

sfinansowany przychodami jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków

nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w

odrębnych ustawach w kwocie 791 956,54 zł, z wynikających z rozliczenia środków określonych w

art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z

udziałem tych środków w kwocie 406 386 zł, z pożyczek Jessica 2 z Banku Gospodarstwa

Krajowego w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020

w kwocie 5 679 180,56 zł, z emisji obligacji komunalnych w kwocie 40 000 000 zł oraz z wolnych

środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy w kwocie 22 210 241,36 zł.”

Ustala się dochody z tytułu opłat za wydanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w

kwocie 1 880 000 zł, które w całości przeznacza się na wydatki związane z realizacją zadań ujętych

w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz wydatki na

realizację gminnego programu przeciwdziałania narkomanii oraz dochody z tytułu opłat za

zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym w kwocie 700 000 zł, które w

całości przeznacza się na wydatki związane z realizacją zadań ujętych w gminnym programie

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Ustala się plan dochodów w Dz. 853 –

Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdz. 85395 – Pozostała działalność w kwocie

747 660 zł jako środki Funduszu Przeciwdziałania Covid – 19, które przeznacza się w tej samej

wysokości na wydatki związane z wypłatą dodatku węglowego, dodatku elektrycznego oraz

dodatków dla gospodarstw domowych”. Kwota w trakcie roku będzie się zmieniać.

Do wydatków bieżących, w bieżącym roku, w kilku rozdziałach zwiększamy środki skierowane na

wynagrodzenia i między innymi będą to pozycje w kilku rozdziałach, w kilku działalnościach,

wynika to z podniesienia najniższej krajowej z dniem 1 lipca. Konsekwencje podnoszenia

wynagrodzenia od 1 stycznia bieżącego roku, które przenoszą się na pracowników do końca roku.

Te wynagrodzenia będą zwiększone między innymi w MZGM, w administracji publicznej,

dodatkowo na zakupy m.in. materiałów biurowych i eksploatacyjnych do urządzeń

wielofunkcyjnych, zakup usług, szkolenia pracowników – 90 000 zł. W ramach Działu Oświata i

wychowanie: rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe o kwotę 266 087 zł z przeznaczeniem na:

zabezpieczenie dodatkowych środków na wynagrodzenia – 250 000 zł, zakup materiałów i

wyposażenia – 14 291 zł, wymianę uszkodzonej rury instalacji kanalizacyjnej w Szkole

37



Podstawowej nr 5 im. Dzieci Polskich w Pile - 1 796 zł.

W ramach Ochrona zdrowia, rozdz. 85154 – Przeciwdziałanie alkoholizmowi wprowadzenie

niewykorzystanych środków z tytułu opłat za wydanie zezwoleń na sprzedaż napojów

alkoholowych w roku 2022 z przeznaczeniem na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Pile na rok 2023 – 410 298 zł.

Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdz. 85395 – Pozostała działalność o kwotę 227

460 zł tytułem środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 z przeznaczeniem na wypłatę:

dodatków dla gospodarstw domowych oraz obsługę zadania – 142 800 zł, dodatku elektrycznego

zgodnie z ustawą z dnia 7 października 2022 r. o szczególnych rozwiązaniach służących ochronie

odbiorców energii elektrycznej w 2023 roku w związku z sytuacją na rynku energii elektrycznej

oraz obsługę zadania – 84 660 zł.

W zakresie funkcjonowania ,,System opieki nad dziećmi w wieku do lat 3” o kwotę 165 000 zł z

przeznaczeniem na zabezpieczenie: dodatkowych środków na wynagrodzenia – 65 000 zł, środków

m.in. na energię, zakup usług remontowych, zakup materiałów i wyposażenia – 100 000 zł.

W odniesieniu do inwestycji „Dokumentacja przyszłościowa” o nakładach finansowych 200 000 zł,

będą przeznaczone na dodatkowe dokumentacje, które będzie trzeba szybko przygotować i

wykonać, aby złożyć wnioski o dofinansowanie.

„Modernizacja odwodnienia ul. gen. Władysława Andersa w Pile” o nakładach finansowych 45

000 zł, „Nakładki bitumiczne na drogach gminnych” o nakładach finansowych 500 000 zł.

Pozostała działalność pn.: „Budowa drogi wewnętrznej na działce xxx, stanowiącej przedłużenie

ulicy Energetycznej” o nakładach finansowych 350 000 zł. „Budowa peronu autobusowego wraz z

zagospodarowaniem działki przy ul. Kossaka” o nakładach finansowych 550 000 zł. Jest to

miejsce, w którym w tej chwili autobus elektryczny ładuje się na końcówce linii 5, na ul. Kossaka.

Będzie, to przebudowane, aby stworzyć lepsze warunki dla osób korzystających z autobusu, które

mieszkają i parkują swoje samochody i kierowców MZK.

„Budowa ul. Polnej stanowiącej dojazd do terenów produkcyjnych” o nakładach finansowych

500 000 zł. Przygotowywane jest na ul. Polnej kilka nieruchomości do sprzedaży, jedną

nieruchomość w zeszłym roku udało się sprzedać. Tam powstają nowe miejsca pracy, a

przedsiębiorcy realizują swoje przedsięwzięcia w tym terenie. Ze względu na trudny dojazd do

nieruchomości, planowane jest utwardzenie i przygotowanie drogi, aby można było korzystać z

tych terenów przemysłowych.

„Modernizacja dróg gruntowych o nakładach finansowych 300 000 zł, „Utwardzenie ciągu pieszego

prowadzącego na Rynek Koszycki” o nakładach finansowych 300 000 zł. To nowe przedsięwzięcia,

które planowane są w tym roku w budżecie.
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W dziale Gospodarka mieszkaniowa, rozdz. rozdz. 70007 - Gospodarowanie mieszkaniowym

zasobem gminy pn.: „Dokumentacja przyszłościowa” o nakładach finansowych 100 000 zł,

„Modernizacja elewacji budynku przy Pl. Konstytucji 3 Maja 5” o nakładach finansowych

145 000 zł, „Rewitalizacja zdegradowanych poszczególnych terenów Miasta Piły” o nakładach

finansowych 200 000 zł, „Zmiana sposobu ogrzewania lokali mieszkalnych” o nakładach

finansowych 300 000 zł. Przeznaczone na zmiany sposobu ogrzewania w mieszkaniach.

Cmentarz „Zakup młota pneumatycznego do koparki” o nakładach finansowych 25 000 zł.

„Utworzenie nowych oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej nr 5 im. Dzieci Polskich w

Pile wraz z budową placu zabaw” o nakładach finansowych 2 050 000 zł. Zakres rzeczowy zadania

obejmuje opracowanie projektu, prace budowlane związane z przygotowaniem pomieszczeń na

utworzenie 3 dodatkowych oddziałów przedszkolnych, zaplecza sanitarnego, szatni oraz budowę

placu zabaw dla dzieci w wieku przedszkolnym. „Budowa Placu Zabaw i ogrodzenia przy

Publicznym Przedszkolu nr 2 w Pile” o nakładach finansowych 350 000 zł, „Uzupełnienie

wyposażenia placu zabaw w Publicznym Przedszkolu nr 17 w Pile” o nakładach finansowych 150

000 zł. W ramach oświaty zabezpieczamy kwotę 100 000 zł na „Dokumentację przyszłościową”,

która służy przygotowaniu programów funkcjonalno- użytkowych i dokumentacji, które pozwolą na

aplikowanie o środki zewnętrzne.

W dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska wprowadzane jest duże zadanie, z dużą

kwotą 2 500 000 zł „Modernizacja oświetlenia ulicznego”, które będzie obejmowało wymianę

oświetlenia ulicznego na nowe energooszczędne.

Dwa zadania, które były wpisane w roku poprzednim, ale nie udało się ich zrealizować, posiadamy

na nie dokumentację to jest : „Budowa placu zabaw z powierzchnią bezpieczną i ogrodzeniem na

Skwerze Nowickiego w Pile” o nakładach finansowych 150 000 zł oraz „Przebudowa placu przy

pomniku Ofiar Stalinizmu” o nakładach finansowych 140 000 zł. Dokumentacja jest przygotowana,

po wprowadzeniu ponownie tych zadań do budżetu będzie można je realizować.

W dziale Kultura fizyczna, „Modernizacja domków wypoczynkowych - OTW Płotki” o nakładach

finansowych 80 000 zł, domki mają około 10 lat i w każdym roku wymagają odnowienia,

wymalowania i to na bieżąco jest wykonywane.

Zwiększenie planu wydatków majątkowych: Transport i łączność, rozdz. 60016 - Drogi publiczne

gminne w zadaniu pn.: „Przebudowa ul. Krzywej” o kwotę 3 499 774 zł w związku z przyznaniem

dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na realizację tego zadania. Wprowadzane

są nowe środki niewykorzystane ,,Miasto Piła z nową energią!" - Pilski Instytut Integracji i

Edukacji” o kwotę 39 956,94 zł, zwiększamy plany, w tym wynikające z rozliczenia poniesionych

wydatków w 2022 roku na poszczególne zadania wieloletnie i wprowadzeniu niewykorzystanych
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środków na 2023 rok.

Zwiększamy rezerwę celową na pozostałe zadania inwestycyjne, których szczegółowy podział na

pozycje klasyfikacji budżetowej nie może zostać dokonany w okresie opracowywania budżetu o

kwotę 2 900 000 zł. Rezerwa inwestycyjna jest bardzo ważna, będzie ogłoszony przetarg na

budowę przedszkola na Koszycach, jest to zadanie na które udało się pozyskać finansowanie w

ramach Polskiego Ładu, środki w budżecie są zabezpieczone, mogą się okazać niewystarczające na

etapie składania ofert, więc ta rezerwa, w przypadku dużych przedsięwzięć ta rezerwa pozwala na

uzupełnienie w szybkim trybie środków na te zadania i rozpoczęcie inwestycji.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił radnych o

pytania do Eweliny Ślugajskiej Skarbnik Gminy Piła.

Radna Emilia Piechocka zadała pytanie odnośnie „Rewitalizacja budynku przy ul. 1-go Maja 1

(budynek Arsenału)”, po konsultacjach z mieszkańcami, wynika, że będą tam tylko malować

budynek, nie będą ocieplać, tak twierdzą pracownicy. Są to bardzo duże koszty i należy się tym

zainteresować.

Eweliny Ślugajskiej Skarbnik Gminy Piła odpowiedziała, że to jest budynek zabytkowy w Pile,

wpisany do rejestru zabytków, jeden z najstarszych budynków w mieście. Wszystkie prace, które

będą się na tym budynku odbywać będą konsultowane z konserwatorem zabytków.Tylko i

wyłącznie w ramach jego opinii prace będą wykonywane. To jest budynek zabytkowy, taka

sytuacja jest niemożliwa. Zakres robót przewidziany do realizacji to elewacja, stolarka drzwiowa,

stolarka okienna, dach. Wszystkie te zmiany zostały wprowadzone w ramach konsultacji z

konserwatorem zabytków. Pan dyrektor MZGM Daniel Tomczyk wszystkie prace uzgadnia z

konserwatorem i może ten projekt szczegółowo omówić, na posiedzenie najbliższej sesji.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił o

przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił o przygotowanie

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE

SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY ( 0)
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Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(1 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (3)

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (5 ), PRZECIW ( 2 ), WSTRZYMUJE SIĘ

( 2 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (1 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 23. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę w sprawie emisji

obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu - druk nr 1031.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła.

Wprowadzenie zmian do uchwały nr XLV/477/21 Rady Miasta Piły z dnia 18 czerwca 2021 r. w

sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu

wynika z konieczności dostosowania nazw serii emitowanych obligacji do lat, w których nastąpi ich

emisja. Nie było potrzeby uruchamiania obligacji w roku 2022. Musi być dokonana zmiana

nazewnictwa serii obligacji na 2023 z 2022.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE

SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (1 ), NIEOBECNY (0 )

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(1), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (3)

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (6 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(3 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (1 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 24. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły zmieniającego uchwałę w sprawie

wyrażenia zgody na zaciągnięcie długoterminowych pożyczek - druk nr 1032.
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Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła.

Jest, to uchwała czysto techniczna, uchwała podjęta w poprzednim roku 2022, w zakresie

skorzystania z pieniędzy programu Jessica 2, obejmowała trzy projekty : termomodernizację

budynku przy ul.Kolbe, budynku Arsenału, “park kieszonkowy” wraz z budynkiem przy

Al.Niepodległości. Ustalone wówczas w uchwale kwoty były kwotami szacunkowymi na podstawie

kosztorysów. Po procedurze przetargowej, zostały ustalone kwoty ostateczne i można było podpisać

umowy z Bankiem Gospodarstwa Krajowego na finansowanie tych inwestycji, a także w części je

zrealizować. W przypadku ul. Kolbe udało się zrealizować projekt w całości i rozliczyć z Jessica 2,

a w przypadku “parku kieszonkowego” i Arsenału, to w pierwszym przypadku wykonawcy zostali

wyłonieni, dokumentacja została przygotowana, a pierwsze wydatki zostały poniesione w bieżącym

roku. W przypadku Arsenału do końca roku udało się pozyskać dokumentację wraz z pozwoleniem

na budowę i stosowne wydatki mogą być poniesione w bieżącym roku. W związku z tym nie było

potrzeby, ani podstaw do tego aby uruchamiać pieniądze z programu Jessica 2 na te dwa projekty w

poprzednim roku i obciążać budżetu. Zostają one przeniesione na rok 2023. Jednocześnie kwota

została zmniejszona do poziomu zawartych umów z wykonawcami, którzy realizują te

przedsięwzięcia. Zmiana techniczna, konieczna dla Banku Gospodarstwa Krajowego pod zawarte

umowy, a także do WPF, aby zmniejszyć wartość zadłużenia i zmniejszyć wartość rozchodów.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE

SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (0)

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3), PRZECIW ( 0), WSTRZYMUJE SIĘ

( 1 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (3)

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA ( 6 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

( 1), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY ( 2 )
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Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 25. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie dopuszczenia zapłaty

należności stanowiących dochody budżetu Miasta Piły za pomocą innego instrumentu płatniczego,

w tym instrumentu, na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny - druk nr 1034.

Projekt uchwały przedstawiła Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła

Zasadność podjęcia niniejszej uchwały wynika z ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 roku Ordynacja

Podatkowa, która reguluje, iż Rada Miasta w drodze uchwały może dopuścić zapłatę podatków oraz

opłat stanowiących dochody budżetu Miasta za pomocą innego instrumentu płatniczego, w tym

instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny. Może być to

zarówno powszechnie stosowana karta płatnicza, jak również telefon komórkowy lub inne

urządzenie za pomocą którego można dokonać płatności mobilnych (usługa BLIK). Umożliwienie

dokonywania płatności w takiej formie będzie stanowić udogodnienie dla mieszkańców Miasta oraz

alternatywę dla obrotu gotówkowego.

Jest to nowa uchwała, w związku z tym, że od 1 marca podpisana umowa na obsługę gminy Piła

jeżeli chodzi o obsługę bankową , którą będzie realizował bank PKO B.P. Bank dał możliwość

skorzystania z tzw. płatności mobilnych, przekaże w formie dodatkowych umów - po podjęciu

uchwały- urządzenia, które pozwolą nam na przyjmowanie pieniędzy Uchwała daje możliwość

instalowania tych urządzeń w naszych jednostkach budżetowych w ramach potrzeb. Pracownicy

będą odpowiednio przeszkoleni, osoby, które będą chciały wpłacać na rachunek poszczególnych

jednostek środki finansowe będą mogły dokonać tego na bieżąco w jednostce, w formie BLIK lub

w formie karty bankomatowej. Pierwszą jednostką, która skorzysta z takiej możliwości będzie

ZDiZM, a płatność będzie zainstalowana na cmentarzu komunalnym w Pile. Wychodząc naprzeciw

oczekiwaniom mieszkańców takie urządzenie będzie uruchomione, a uchwała da taką możliwość.

Radny Tomasz Słoboda zadał pytanie, czy terminale będą objęte prowizją, czy bez prowizji, czy

będzie jakaś specjalna umowa.

Ewelina Ślugajska Skarbnik Gminy Piła odpowiedziała, że umowa jest tak skonstruowana, że

żadnych płatności z tego tytułu nie będziemy ponosić. Jeżeli będzie zainteresowanie to będziemy je

uruchamiać w naszych jednostkach w miejscach, gdzie będzie taka potrzeba.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (4 ), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE

SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (1 ), NIEOBECNY (0 )

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (3)

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8 ), PRZECIW (1 ), WSTRZYMUJE SIĘ

(0 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (1)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 26. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Pilskiego Budżetu

Obywatelskiego - druk nr 1033.

Projekt uchwały przedstawił Bartosz Mirowski Dyrektor Biura Prezydenta.

Budżetem obywatelskim nazywamy taką część pieniędzy z budżetu miasta, o wydaniu której

zadecydują bezpośrednio sami mieszkańcy. Miasto Piła czynnie uczestniczy w rozwoju aktywności

obywatelskiej jego mieszkańców. W Pile, w ramach tego narzędzia, mieszkańcy otrzymają do

dyspozycji w ramach konsultacji 3 miliony złotych. Celem budżetu obywatelskiego jest

zwiększenie aktywności mieszkańców i ich partycypacji w podejmowaniu decyzji, dotyczących

rozwoju Piły oraz budowanie poczucia współodpowiedzialności za całą wspólnotę. Miasto w ten

sposób rozpoznaje potrzeby swoich mieszkańców, zaspokaja je oraz upowszechnia wiedzę o

zadaniach realizowanych ze środków publicznych. Niniejszy dokument określa wymagania, jakie

powinien spełniać projekt zadania zgłoszony do Pilskiego Budżetu Obywatelskiego, zasady, tryb

zgłaszania i weryfikacji zgłoszonych projektów zadań, a także przeprowadzania konsultacji –

głosowania. Zadania wybrane przez mieszkańców Piły podczas głosowania zostaną wpisane

do kolejnego budżetu miasta.

Projekt uzyskał pozytywną opinię Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego. Na

posiedzeniu, które się odbyło Gminna Rada Działalności Pożytku Publicznego szczegółowo

zapoznała się z tym projektem. Przyczyną do zaproponowania takiej uchwały jest projekt
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realizowany w ramach funduszy norweskich. Jednym z zadań, które będzie tam realizowane jest

portal konsultacyjny. Aby określić zasady działania tego portalu, mechanizmy jakie będą użyte

chcieliśmy na początek zaktualizować regulamin budżetu obywatelskiego i do tego jest potrzebna

nowa uchwała, która te zasady opisuje. Kwota przypisana na realizację zadań w ramach budżetu

obywatelskiego to 3 miliony złotych, maksymalna wartość zadania 300 000 zł, usunięciu ulega

zadanie małe o wartości do 30 000 zł, ale takie zadania również można zgłaszać w ramach zadań,

które będą się nazywały zadaniami osiedlowymi 300 000 zł, kwota, która wynikałaby z tych zadań

przechodzi do puli zadań osiedlowych. W dalszym ciągu będzie można zgłaszać zadania

inwestycyjne i modernizacyjne dla miejsc, które znajdują się we władaniu gminy, które są

własnością gminy, bądź gminnych jednostek takich jak szkoła, przedszkole i inne obiekty.

Harmonogram nie jest zapisany tak jak w dotychczasowym dokumencie, tylko w uchwale jest

zaproponowany zapis, który mówi, że do końca lutego każdego roku będzie zarządzenie

Prezydenta. Harmonogram każdego roku będzie proponowany. W związku z tym, że to jest nowa

uchwała, dotychczasowa traci swoją moc, w dalszym ciągu głosowanie i zgłaszanie projektów

będzie za pośrednictwem kart papierowych, ale także formularza elektronicznego, który na tym

portalu był czytelny i dostępny dla wszystkich i można było zapoznać się, które z terenów należą do

gminy. Mapa będzie pokazywała dla jakich terenów można zgłaszać zadania, a dla jakich nie.

Głosowanie będzie trwało przynajmniej 21 dni, ale chcemy żeby podtrzymać termin jednego

miesiąca. W uchwale dodane są dwa punkty do głosowania papierowego. Czyli do

dotychczasowych bibliotek dochodzą Urząd Miasta, a także Biuro Obsługi Klienta MZK, które

mieści się przy Al.Piastów. Zadania, które dotychczas nie zostały zrealizowane będą realizowane w

latach kolejnych po zabezpieczeniu środków. Uchwała nie kasuje tej listy, która jeszcze jest do

realizacji. Dotychczas mieszkańcy wybrali 140 zadań, 133 zadania z tej puli zostały zrealizowane,

pozostałe są do realizacji.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski powiedział, że

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - zgodnie z planem pracy - otrzymała 14 lutego dodatkowe

materiały, dotyczące realizacji budżetu obywatelskiego z lat poprzednich i zamierzenia planowane

na rok 2023.

Radny Mieczysław Karpiński zadał pytanie jaki jest koszt opracowania portalu z funduszy

norweskich. Powiedział, że zrozumiał, że nie będzie harmonogramu realizacji zadań, jest budżet

roczny czyli w zasadzie w danym roku powinien być zrealizowany. Jak to się odnosi do

harmonogramu zadań, skoro są zaległości, jak to będzie zrealizowane?

Radny Tomasz Słoboda zadał pytanie jak został wybrany wykonawca, który przygotował ten
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portal, czy to jest firma zewnętrzna , czy pilski przedsiębiorca, oraz jaki jest koszt przygotowania

tego portalu.

Bartosz Mirowski Dyrektor Biura Prezydenta odpowiedział, że na razie chcemy mieć pewność,

że zasady i mechanizm, który chcemy stworzyć zyskają opinię Rady Miasta, a później wojewody.

Jak zostanie to zrealizowane, to rozpocznie się procedura przetargowa, która wyłoni wykonawcę, a

także poznamy na tej podstawie koszt tego narzędzia. Zadanie będzie realizowane ze środków

100% funduszu norweskiego, a środki z budżetu miasta, w żaden sposób nie będziemy

wydatkować.

W dotychczasowej uchwale, jak i w aktualnej jest informacja, że każdorazowo wybrane zadania

będą wpisane do projektu budżetu, w miarę możliwości będą realizowane w roku kolejnym.

Większość zadań była tak realizowana i nie ma odrębnej puli w budżecie miasta , która nazywa się

budżet obywatelski. Wszystkie zadania wpisywane są podczas sesji budżetowej, bądź sesji, które

odbywają się w danym roku kalendarzowym i w ten sposób są realizowane.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz poprosił

o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (3), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE

SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (1 ), NIEOBECNY (1 )

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (5 ), PRZECIW (0), WSTRZYMUJE SIĘ

( 3 ), BRAK GŁOSU ( 0 ), NIEOBECNY (2)

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (3 ), PRZECIW (0 ), WSTRZYMUJE SIĘ

( 1 ), BRAK GŁOSU (0 ), NIEOBECNY (3)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 27. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 1011.

Ten punkt porządku obrad komisji zostanie omówiony na sesji Rady Miasta w dniu 28 lutego 2023
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roku.

Ad 28.Wolne głosy, wnioski i informacje

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski powiedział, że zgodnie

z planem pracy komisja otrzymała 14 lutego 2023 r. dodatkowe materiały, dotyczące realizacji

budżetu obywatelskiego z lat poprzednich i zamierzenia planowane na rok 2023.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski zapytał czy

członkowie komisji mają pytania do przesłanych materiałów.

Radni nie zadawali pytań.

Ad 29. Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta

Lucjan Szutkowski zamknął posiedzenie komisji i podziękował za udział.

Protokół sporządziła:

Wanda Bartosz

Przewodniczący Komisji Gospodarki

Miejskiej

Marek Andruszkiewicz

Protokół podpisali:

Lp.

Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Mieczysław Karpiński

2. Maria Kubica

3. Magdalena Pabich
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4. Grzegorz Płachta

5. Kazimierz Sulima

6. Marek Toboła - Wiceprzewodniczący

Przewodniczący Komisji Spraw

Społecznych

Włodzimierz Bystrzycki

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska-Pilarska

2. Tomasz Jopek

3. Urszula Kaczmarek

4. Teresa Kasior - Wiceprzewodnicząca

5. Ryszard Małecki

6. Gabriela Milska

7. Emilia Piechocka

8. Zbigniew Pyziak

9. Krzysztof Zając
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Przewodniczący Komisji Budżetu i

Rozwoju Miasta

Lucjan Szutkowski

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko, funkcja Podpis

1. Zdzisława Karpińska

2. Maria Miler

3. Tomasz Słoboda

4. Wioletta Stalęga

5. Sławomir Wegner
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